
روزنامه  فرهنگی، اجتماعی، 
سیاسی، اقتصادی  و ورزشی           

سه شنبه  ۲۳ مرداد ۱۴۰۳
۸ صفر ۱۴۴۶

۱۳ آگوست  ۲۰۲۴
شماره ۴۱۵۳

۸ صفحه
سال چهاردهم

قیمت: ۵۰۰۰ تومان

 آگهی مزایده عمومی فروش املاک و مستغلات شهرداری:

شماره مزایده مرجع ۲۰۰۳۰۹۹۸۶۸۰۰۰۰۰ مرحله اول

مصطفی محمودی- شهردار گلشهر 
م الف:  ۱۷۶۵۱۹۲

نوبت دوم

زمان انتشار در سایت: 1403/05/14
مهلت دریافت اسناد مزایده: 1403/05/27

تاریخ بازدید: 1403/05/15
آخرین مهلت ارسال پیشنهاد قیمت: 1403/06/08 

زمان بازگشایی: 1403/06/10
زمان اعلام به برنده: 1403/06/11

ضمنا رعایت موارد ذیل الزامی می باشد:
1. برگــزاری مزایــده صرفا از طریق ســامانه تــدارکات 

الکترونیکی دولت )ستاد( می باشد و کلیه مراحل فرآیند 
مزایده شامل خرید و دریافت اســناد مزایده )در صورت 
وجود هزینه مربوطه(، پرداخت تضمین شرکت در مزایده 
)ودیعه(، ارسال پیشنهاد قیمت، بازگشایی پاکات، اعلام 
به برنده، واریز وجه مزایده و تحویل کالا در بستر سامانه از 

این طریق امکان پذیر می باشد.
2. پیشنهاد می گردد قبل از ارائه پیشنهاد از موضوع مزایده 

بازدید به عمل آورید.

3. علاقمندان به شرکت در مزایده می بایست جهت ثبت 
نام و دریافت گواهی الکترونیکی )توکن( با شــماره های 

ذیل تماس حاصل نمایند:
مرکز پشتیبانی و راهبری: ۱۴۵۶

اطلاعات تماس دفاتر ثبت نام ســایر استان ها، درسایت 
ســامانه )www.setadiran.ir(  بخش"ثبــت نــام/ 

پروفایل مزایده گر" موجود است.

فروش سه قطعه زمین ۷۲ متری با کاربری تجاری به طول ۱۲ متر و عرض ۶ متر

 برابر کروکی واقع در بلوار آیت ا... گلپایگانی محله وداغ گلشهر

 شهرداری گلشهر در نظر دارد به استناد مصوبه شورای اسلامی شهر سه قطعه زمین 72 متری با کاربری تجاری  به طول 12 متر و عرض 6 متر برابر کروکی واقع در بلوار آیت ا... گلپایگانی 
محله وداغ گلشهر را از طریق مزایده عمومی و با جزئیات مندرج در اسناد مزایده از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( www.setadiran.ir با شماره مزایده سیستمی 

20030۹۹86800000 به صورت الکترونیکی به فروش برساند.

آدرسجمع کل )ریال(مبلغ پایه هر متر مربع )ریال(نوع کاربریمساحت متر مربعشماره قطعهردیف

گلشهر- محله وداغ- بلوار آیت ا... گلپایگانی 100,000,0007,200,000,000تجاری 1172

گلشهر- محله وداغ- بلوار آیت ا... گلپایگانی100,000,0007,200,000,000تجاری2272

گلشهر- محله وداغ- بلوار آیت ا... گلپایگانی100,000,0007,200,000,000تجاری3372

آگهی مزایده عمومی

مصطفی رحیمی- شهردار مبارکه م الف: ۱۷۶۸۲۹۰

دستگاه مزایده گزار: شهرداری مبارکه
شهرداری مباركه در نظر دارد پلاک با کاربری طبق طرح مصوب با مشخصات زیر را از طريق مزايده عمومی به فروش رساند. متقاضيان می توانند پس از نشر آگهی جهت 

شركت در مزايده به سامانه تدارکات الکترونیکی دولت "ستاد" مراجعه و نسبت به دریافت اسناد و بارگذاری قیمت پیشنهادی اقدام نمايند.

شماره پلاك  كاربریرديف
تفکیکی

متراژ
سپرده شركت در قيمت كل ريالمتر مربع

موقعیتمزايده - ريال

1

طبق طرح مصوب

8332/253/152/400/0002/658/000/000
مبارکه-خیابان حافظ-گذر عدالت-گذر افق

210247/632/188/000/0001/610/000/000

مبارکه-محله دو صفائیه-خیابان وصال31۹3308/2732/676/620/0001/634/000/000

مبارکه-خیابان فردوسی-گذر فرعی 8 متری4-244/1826/85۹/800/0001/343/000/000

شرايط شركت در مزايده:
۱- مبلغ و نوع تضمین شرکت در مزايده: ارائه ضمانتنامه بانكی يا واریز نقدی بابت سپرده شرکت در مزایده بحساب سیبای ۰۱۰۵۱9۳۳9۶۰۰۳ بنام شهرداری مبارکه 

2- شرکت کنندگان بایستی رعایت قانون منع مداخله کارکنان دولت در معاملات را نمایند.
۳- مهلت دریافت اسناد: متقاضیان می توانند از تاریخ درج آگهی در روزنامه تا پایان وقت اداری مورخ 1403/05/30 جهت دریافت اسناد مزایده به سامانه تدارکات 

الکترونیک دولت مراجعه نمایند. 
۴- آخرین مهلت تسلیم پیشنهادها: شرکت کنندگان بايستی پيشنهادات خود را حداکثر تا ساعت اداری روز یکشنبه مورخ 1403/06/11 در سامانه ستاد بارگذاری نمایند.

۵- زمان بازگشایی پیشنهادات: ساعت 11:00 روز سه شنبه مورخ 1403/06/13 با حضور اعضای کمیسیون عالی معاملات در محل ساختمان شهرداری خواهد بود.
6- شهرداری در رد یا قبول پیشنهادات ارسالی مختار می باشد.

7-سایر اطلاعات و جزئیات مربوطه در اسناد و مدارك مزایده درج گردیده است.

نوبت اول

 

اداره آموزش و پرورش فولادشهر در نظر دارد محل )ساختمان گل ها( خود را به مدت یکســال از طریق برگزاری فرآیند مزایده اجاره دهد لذا اشخاص حقیقی/ حقوقی 

واجد شرایط می توانند جهت دریافت اسناد و شــرایط مزایده از تاریخ درج آگهی به مدت یک هفته از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس 

www.setadiran.ir مراجعه نمایند.

نوع تضمین: ضمانت نامه بانکی / فیش بانکی
مبلغ تضمین: دو میلیون تومان )10 درصد قیمت پایه مزایده(

آدرس مزایده گزار: فولادشهر- محله ب 1- روبروی ترمینال- اداره آموزش و پرورش فولادشهر 

نوبت اول 

فراخوان مزایده عمومی

آموزش و پرورش منطقه فولادشهر 
م الف: ۱۷۶۸4۶۳

نوبت اول

شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان

فراخوان مناقصه عمومی دو مرحله ای 

1- شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان در نظر دارد مناقصه عمومی دو مرحله ای، به شرح جدول زیر را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. 

شماره سامانه تدارکات الکترونیکی دولتمبلغ تضمین )ریال( شماره مناقصه موضوعردیف

2003001434000135 1۹83,۹2۹,175,000 – 2 - 403خرید شیر آلات و اتصالات آبرسانی چدنی و فولادی 1

2- کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشــایی پاکتها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به 

آدرس: www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی 

را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. تاریخ انتشار مناقصه در سامانه: تاریخ ۱۴۰۳/۰۵/۲۱ می باشد.

تاریخروزساعتعنوان

1403/05/24چهارشنبه 13:00مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه

1403/06/05دوشنبه 13:00مهلت زمانی ارسال پیشنهاد

1403/06/06سه شنبه8:00زمان بازگشائی پاکت ها

3- اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت های الف:

1-3- آدرس: اصفهان، خیابان شیخ کلینی، خیابان جابر ابن حیان، دبیرخانه معاملات شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان، تلفن:8-36680030-031، اتاق )2۹2( 

4- اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه:

1-4-مرکز تماس:۱۴۵۶

2-4- دفتر ثبت نام:88۹6۹737 و 851۹3768

5- اطلاعات تماس دفاتر ثبت نام سایر استانها، در سایت سامانه )www.setadiran.ir( بخش ثبت نام/ پروفایل/ تامین کننده/ مناقصه گر موجود است.

رئیس اتحادیه آرایشی و بهداشتی اصفهان: کالاهای آرایشی و بهداشتی تقلبی بازار را فراگرفته است  

درآمدزایی به قیمت جان مردم!
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ایمن سازی اتوبان شهید خرازی با نصب 
نیوجرسی در منطقه ۲ اصفهان

 ۱۷ خدمت اصلی شهرداری اصفهان در 
منطقه ۶ »غیرحضوری« است

 در مسیر بهشت 

 رئیس ستاد بازسازی و نوسازی عتبات عالیات استان اصفهان: 
  ۱۸۰ موکب اصفهان به زائران حسینی خدمت رسانی می کنند

 یک هزار و ۵۰ تن آرد
بین عشایر اصفهان 

توزیع شد

اعمال قانون 
موتورسواران متخلف 

مکمل اقدامات 
فرهنگی است

 هزینه موکب ها
از طریق نذورات مردم 

تأمین می شود
  شهردار مجلسی: توجه نکردن به شهر مجلسی 
آسیب های جدی برای شهرستان مبارکه دارد

هشدار آقای شهردار
۷ ۷۳

۲

۸

مدیرعامل شرکت نمایشگاه 
بین المللی اصفهان:

نیاز کشور و نشاط جامعه 
را در برگزاری نمایشگاه 

مدنظر قرار می دهیم

مدیر منطقه ۷ شهرداری اصفهان 
در نشست خبری مطرح کرد: 

شهرک ولی عصر؛شهرک ولی عصر؛
  شبه حَصه ای که  شبه حَصه ای که
دیده نمی شوددیده نمی شود



سه شنبه  ۲۳ مرداد ۱۴۰۳ / ۸ صفر ۱۴۴۶ / ۱۳ آگوست  ۲۰۲۴ / شماره ۴۱۵۳

 توقیف محموله ۱۸ میلیارد ریالی گردو و فندق در نایین
فرمانده انتظامی شهرستان نایین گفت: ۱۴۰۰ کیلو گردو و ۱۰۵۰ کیلو فندق خارجی فاقد مدارک قانونی 
و معتبر گمرکی به ارزش ۱۸ میلیارد ریال در نایین کشف و توقیف شد. سرهنگ احسان بدیعیان در 
گفت وگو با »ایسنا«، اظهار کرد: مأموران انتظامی مستقر در ایستگاه شهید شرافت شهرستان نایین به 
منظور طرح مقابله با قاچاق کالا و ارز حین کنترل خودروهای عبوری به یک دستگاه کامیون مشکوک 
شدند و آن را برای بررسی بیشتر متوقف کردند. وی افزود: مأموران ضمن هماهنگی با مرجع قضایی 
موفق شدند در بازرسی از این کامیون مقدار ۱۴۰۰ کیلو گردو و ۱۰۵۰ کیلو فندق خارجی که فاقد هرگونه 
مدارک قانونی و معتبر گمرکی بود را کشف کنند. فرمانده انتظامی شهرستان نایین با اشاره به اینکه 
ارزش محموله مکشوفه برابر اعلام کارشناسان ۱۸ میلیارد ریال برآورد شده، تصریح کرد: در این رابطه 

راننده خودرو پس از تشکیل پرونده برای انجام اقدامات قانونی به مرجع قضایی معرفی شد.

مدیرعامل مجمع خیران مدرسه ساز کاشان:

نیکوکاران کاشان ۴۲۸ فضای آموزشی از ابتدای انقلاب 
تاکنون ساخته اند

مدیرعامل مجمع خیران مدرسه ساز کاشــان گفت: نیکوکاران شهرستان کاشــان از ابتدای انقلاب 
تاکنون ۴۲۸ فضای آموزشــی و پرورشــی به آموزش و پرورش تحویل دادند که ۲۳۵ سالن و ۱۹۳ 
مدرسه با ۱۶۳۸ کلاس در ۴۲۸ هزار مترمربع زیربنا بوده است. محمد کتابچی در گفت وگو با »ایسنا«، 
اظهارکرد: نیکوکاران کاشان از سال ۹۵ با مشارکت دولت، ساخت ۱۴ مدرسه را شروع کردند که تکمیل 
آنها  نیازمند۱۴۰۰ میلیارد ریال اعتبار سهم دولت است. وی افزود: کلینیک دندانپزشکی در ۱۰ مدرسه 
کاشان با مشارکت معاونت بهداشت دانشگاه علوم پزشکی راه اندازی شده که در سال گذشته ۳۰ هزار 
دانش آموز به طور رایگان معاینه و معالجه شدند. مدیرعامل مجمع خیران مدرسه ساز کاشان با اشاره 
به نیاز این شهرستان کاشان به ساخت ۱۰۰ فضای آموزشی تصریح کرد: ساخت ۴۰ مدرسه به ظرفیت  
۲۸۲ کلاس با اعتبار ۳۱ هزار میلیارد ریال توسط نیکوکاران تعهد شده است که بنا به آمار وزارت آموزش 
و پرورش، بیشتر از طرح های چند استان کشــور است. کتابچی گفت: خبرنگاران، زبان گویای مردم 
هستند که با اخبار خود، پیام مردم را به گوش مسئولان می رسانند و بسیاری از نیازهای مردم به واسطه 

خبر اصحاب رسانه به نتیجه رسیده است. 

عاملان قتل جوان خمینی شهری دستگیر شدند
فرمانده انتظامی شهرستان خمینی شهر از دستگیری عاملان قتل جوان ۳۹ ساله در کمتر از ۴۸ساعت 
پس از ارتکاب جرم توســط پلیس آگاهی این فرماندهی خبر داد. به گزارش »تســنیم«، سرهنگ 
غلامرضا براتی اظهار کرد: در پی تماس شهروندان با مرکز فوریت های پلیسی ۱۱۰ مبنی بر وقوع درگیری 
در یکی از محلات شهرستان خمینی شــهر بلافاصله مأموران انتظامی برای بررسی موضوع به محل 
اعزام شدند. وی افزود: با حضور مأموران در محل مشخص شد جوانی ۳۹ ساله بر اثر اصابت ضربات 
سلاح سرد به شدت مجروح و متهمان پیش از رسیدن مأموران از محل متواری شده اند که بلافاصله 
فرد مضروب برای انجام اقدامات درمانی به بیمارســتان منتقل شد. وی افزود: با توجه به فوت فرد 
مضروب در بیمارستان به علت شدت جراحات وارده ،پرونده وارد مرحله جدیدی از تحقیقات شده و 
مأموران پلیس آگاهی شناسایی و دستگیری عامل یا عاملان قتل وی را به صورت ویژه در دستور کار 
خود قرار دادند. وی تصریح کرد: در این راستا مأموران با اقدامات هوشمندانه پلیسی کمتر از ۴۸ ساعت 
سه متهم را شناسایی و ضمن هماهنگی با مرجع قضایی در چند عملیات منسجم و هماهنگ آنها را 
در مخفیگاهشان دستگیر کردند. سرهنگ براتی گفت: متهمان دستگیر شده در تحقیقات اولیه به بزه 
ارتکابی اعتراف و انگیزه خود را از این اقدام مجرمانه اختلافات قبلی با مقتول عنوان کردند که پس از 

تشکیل پرونده برای انجام اقدامات قانونی به مرجع قضایی تحویل داده شدند.

فرمانده انتظامی تیران و کرون:

تصادفات در تیران به صفر رسید

فرمانده انتظامی تیــران و کرون گفت: امســال تصادفــات فوتی در 
مسیرهای درون شهری به صفر رسیده و آمار سایر حوادث ترافیکی نیز 

کاهشی بوده است.
به گزارش »ایمنا«، مهدی نیکبخت در نشســت با خبرنگاران تیران و 
کرون به اقدامات پلیس در این شهرســتان اشاره و اظهار کرد: کاهش 
تصادفات و افزایش ایمنی حمل و نقل در اولویت کار پلیس و شــورای 

ترافیک این شهرستان قرار دارد.
وی افزود: آموزش فرهنگ ترافیک، اصلاح هندسی و رفع مشکل نقاط 
پر حادثه برای کاهش تصادفــات در اولویت کار قرار گرفته که در تعامل 

بین بخشی در حال انجام است.
فرمانده انتظامی تیــران و کرون گفت: امســال تصادفــات فوتی در 
مسیرهای درون شهری به صفر رسیده و آمار ســایر حوادث ترافیکی 
نیز کاهشی بوده است که شهروندان و شــهرداری ها در این خصوص 

همکاری کرده اند.
سرهنگ نیکبخت با اشــاره وضعیت حوادث در راه های بیرون شهری 
گفت: این دسته از تصادفات در سال جاری در مقایسه با زمان مشابه 

پارسال افزایشــی بوده که خواب آلودگی رانندگان و رانندگی با سرعت 
غیرمجاز مهمترین عوامل وقوع حادثه در جاده ها اعلام شد.

وی با اشاره به کاهش سرقت و افزایش دستگیری سارقین در پنج ماهه 
امسال، اذعان کرد: این شاخص در مقایسه با سال قبل رشد ۲۱درصدی 
داشــته و در بعضی از پرونده ها تیم های حرفه ای دســتگیر و تحویل 

مقامات قضایی شده اند.
فرمانده انتظامــی تیران و کرون همچنین بــه افزایش ضریب امنیت 
منطقه اشاره کرد و ادامه داد: مفاسد اجتماعی و جرایم امنیتی کاهش 
یافته اســت. نیکبخت، تعامل با پلیس برای افزایش امنیت و آرامش 
شهرستان را مهم خواند و اذعان کرد: در حوزه مواد مخدر عمده کشفیات 
در محور جاده ها بوده که بعضی از آنها با شناسایی باندها و کار اطلاعاتی 
عوامل پلیس مواد مخدر بوده و بعضی هم توسط گشت های انتظامی 

صورت گرفته است.
وی تأکید کرد: رســانه ها در فرهنگ ســازی، ارتقای ســطح دانش و 
اطلاع رســانی به موقع، همکار پلیس هســتند و همین همکاری های 

مشترک به افزایش امنیت و احساس امنیت کمک می کند.

اســتاندار اصفهان گفت: ۷۵ درصد مصوبات سفر 
شورای اداری استان به شهرستان نطنز نهایی شده 
اســت و در تلاش هســتیم باقیمانده آنها را نیز به 

چرخه فعالیت وارد کنیم.
به گزارش »ایرنا«، ســیدرضا مرتضوی در حاشیه 
سفر یکروزه خود به نطنز در گفت و گو با خبرنگاران 
گفــت: در بخش هــای مختلف این شهرســتان 
تلاش های خوبی برای توسعه و آبادانی رقم خورده 
است.استاندار اصفهان افزود: در سفر آذر ماه سال 
۱۴۰۱ شورای اداری استان به شهرستان نطنز نزدیک 
به ۸۳ مصوبه به تصویب و تأیید اعضا رســید که با 
پیگیری های فرماندار، مدیران شهرستان و همراهی 

مدیران استان بیش از ۷۵ درصد آنها اکنون نهایی 
شده است.

مرتضوی گفت: در شورای اداری استان به مدیران 
استان تأکید شده که روزهای پایانی دولت سیزدهم 
را همانند سایر اوقات غنیمت بشمارند و لحظه ای 

برای خدمت به مردم غافل نشوند.
وی تأکید کرد: خدمت رســانی دولت سیزدهم تا 

آخرین لحظات و ثانیه ها ادامه خواهد داشت.
به گزارش »ایرنا«، در سفر یکروزه استاندار اصفهان 
به نطنز کارخانه تولید ســرکه، ورزشــگاه روستایی 
شــهید ریســی، باســکول معادن اوره، فــاز دوم 
گلخانه های عباس آباد و درمانگاه شهید شریفیان 

بادرود به بهره برداری رسید.
در این ســفر معــاون هماهنگی امــور اقتصادی 
اســتانداری اصفهــان و جمعــی از مدیــران کل 
دســتگاه های اجرایی مرتبط، اســتاندار اصفهان را 

همراهی کردند.
شهرستان ۴۷ هزار نفری نطنز در فاصله نزدیک به 

۱۲۵ کیلومتری شمال اصفهان قرار دارد.

استاندار اصفهان:

۷۵ درصد مصوبات سفر شورای اداری به نطنز محقق شده است

رئیس اداره راهداری و حمل و نقل جاده ای شهرستان کاشــان جزئیات پیش فروش حضوری بلیت کاشان - مهران را اعلام کرد. علی اکبر آقایی در گفت وگو با 
»تسنیم«، ضمن عرض تسلیت ایام سوگواری آقا اباعبدا... الحسین)ع( و یاران وفادارش اظهار کرد: پیش ثبت نام و فروش بلیت کاشان - مهران از تاریخ ۲۳مرداد 
ماه)امروز( به صورت حضوری در ترمینال الغدیر کاشان انجام می شود.  وی افزود: همشهریانی که قصد سفر به کربلای معلی از مرز مهران و با اتوبوس را دارند 
از تاریخ ۲۳مرداد ماه شخصاً با در دست داشتن کارت شناسایی برای پیش ثبت نام اولیه به ترمینال الغدیر شهرستان کاشان مراجعه کنند. آقایی با بیان اینکه 
امسال میزان اتوبوس ها کاهش ۲۰ درصدی داشته است، گفت: فروش بلیت کاشــان به مقصد مهران به صورت روز فروش و بر اساس لیست پیش ثبت نامی 
و ناوگان اتوبوسی موجود شهرستان کاشان انجام خواهد شد. وی افزود: اداره راهداری و حمل و نقل جاده ای کاشان  با همکاری انجمن های صنفی شرکت ها 
و رانندگان مسافر، مالکان و رانندگان سختکوش از تمامی ظرفیت های موجود برای خدمات رســانی بهتر به زائران استفاده خواهد کرد. رئیس اداره راهداری و 
حمل و نقل جاده ای شهرستان کاشان تأکید کرد: مردم با مشاهده هرگونه تخلف از سوی شــرکت های حمل و نقل می توانند از طریق سامانه پاسخگوی ۱۴۱ و 

۳۰۰۰۵۶۱۴۱ اطلاع دهند تا اقدام لازم انجام شود.

خبر روزجزئیات پیش فروش حضوری بلیت کاشان - مهران اعلام شد

عکس خبر

 باسکول ۶۰ تنی ویژه 
معادن شهرستان نطنز 

افتتاح شد
در جریان ســفر اســتاندار اصفهان به 
شهرســتان نطنــز، باســکول ۶۰ تنی 
شــرکت تعاونی دهیاری های بخش 
مرکــزی در روســتای اوره مختــص 

معادن، افتتاح شد.

ادامه خرید تضمینی از گندمکاران

پیش بینی برداشت ۲۰هزار تن گندم در فریدن
پیش بینی می شــود در ســال زراعی جاری خرید تضمینی گندم در فریدن بــا افزایش عملکرد 

۴۰درصدی به بیش از ۲۰ هزارتن برسد.
به گزارش خبرگزاری صداوسیما، محمدزمان احمدی، مدیرجهاد کشاورزی فریدن گفت: شهرستان 
فریدن یکی از قطب های تولید گندم در استان اصفهان با ۳۵۰۰هکتار اراضی آبی و بیش از ۵۰۰۰هکتار 

اراضی دیم محسوب می شود.
رضا حبیبی، رئیس اداره تعاون روســتایی فریدن نیز گفت: ســه مرکز خریــد تضمینی گندم در 

روستا های نهرخلج، ننادگان و اسکندری برای خرید گندم کشاورزان منطقه فریدن فعال است.

مدیر کل مدیریت بحران استانداری اصفهان خبرداد

 آتش سوزی در ۲ هکتار از مراتع بهرام آباد 
شهرستان فریدونشهر

۲ هکتار از مراتع بهرام آباد شهرســتان فریدونشــهر در آتش ســوخت. به گزارش خبرگزاری صدا 
 و ســیما، مدیر کل مدیریت بحران اســتانداری اصفهان گفت: این حادثه ســاعت ۱۴روز یکشنبه 
 رخ داد و پس از دو ساعت تلاش عوامل محلی، نیرو های مردمی، یگان حفاظت از منابع طبیعی و 

آتش نشانی حریق مهارشد.
منصور شیشه فروش افزود: علت این حادثه عوامل انسانی وافزایش دما گزارش شده است.

وی از گردشگران، مسافران، کشاورزان، مرتع داران و ساکنان مجاور منابع طبیعی خواست از روشن 
کردن آتش درمراتع، حاشیه جاده ها و پوشــش های گیاهی، رها کردن ته سیگار، کبریت، اشیای 

صیقلی و بطری های آب معدنی و کنسرو در مراتع و حاشیه جاده ها خودداری کنند.
 مدیر کل مدیریت بحران اســتانداری اصفهــان همچنین از کشــاورزان و باغداران خواســت از 
آتش زدن بقایای گیاهی در مزارع و علوفه های کف باغ ها خودداری کنند و در صورت مشاهده هرگونه 
آتش سوزی در عرصه های طبیعی موارد را به یگان حفاظت از منابع طبیعی با تلفن ۱۳۹ و ۱۵۰۴ و 

دستگا های امدادی و مسئولان محلی اطلاع بدهند.

افتتاح ۵ طرح عمرانی

تحقق خواسته۱۰ ساله اهالی فمی و متین آباد
استاندار اصفهان در سفر یک روزه به شهرستان نطنز پنج طرح  عمرانی از جمله سالن ورزشی شهید 
آیت ا... رئیســی را افتتاح کرد. فرماندار نطنز گفت: با افتتاح سالن ورزشی شهید آیت ا... رئیسی 

خواسته مردم روستا های فمی و متین آباد بخش بادرود بعد از ۱۰ سال برآورده می شود.
محمدعباس ظریفی اظهار کرد: این طرح که از مصوبه های سفر شهرستانی استاندار در سال گذشته 
بود را اداره کل ورزش و جوانان استان اصفهان با ۲۵۰ میلیارد ریال هزینه و با زیر بنای ۱۷۰۰ مترمربع 
اجرا کرده است. وی گفت: استقرار باسکول ۶۰ تنی مستقل ویژه معادن در منطقه اوره نطنز در زمینی 
به مساحت ۱۰۰۰ متر مربع و با بیش از ۱۵ میلیارد ریال هزینه و با ســرمایه گذاری شرکت تعاونی 
دهیاری های بخش مرکزی تکمیل و افتتاح شد. فرماندار نطنز افزود: افتتاح شرکت تولید سرکه 
با ظرفیت تولید سالانه ۱۵ هزار تن و حجم سرمایه گذاری ۷۰۰ میلیارد ریال یکی دیگر از طرح هایی 
است که در سفر استاندار به بهره برداری رسید. ظریفی همچنین با شاره به افتتاح طرح توسعه مرکز 
خدمات جامع سلامت شهید شریفیان بادرود، گفت: این طرح را دانشگاه علوم پزشکی اصفهان با ۱۵ 
میلیارد تومان هزینه با زیر بنای ۸۱۰ متر مربع در دو طبقه اجرا کرده است. وی به افتتاح مرحله دوم 
گلخانه های روستای عباس آباد بادرود اشاره کرد و افزود: با مشارکت مردم و حمایت دستگاه های 
دولتی، تعداد گلخانه در مرحله اول در مدت چهار ماه از ۱۰ واحد به ۵۰ واحد رسید و در مرحله دوم به 

۱۱۰ گلخانه افزایش یافته است.

اخبار

 طرح نهضت ملی مسکن 
کاشان نیازمند همراهی 

مردم است
سرپرست فرمانداری ویژه کاشان گفت: طرح 
۱۷۲۵ واحدی طرح نهضت ملی مســکن در 
کاشان با پیشرفت بیش از ۸۰ درصد نیازمند 
همراهی مردم است، عمده مشکل این طرح 
ناترازی آورده متقاضیان با شرایط پیشرفت 
طرح است. حمیدرضا محمدی فشارکی در 
گفت وگو با »ایمنا« در خصوص آورده نقدی 
متقاضیان مسکن ملی گفت: هزینه های اجرا 
از جمله عوارض صدور پروانه، هزینه پیمانی و 
تأمین اجتماعی به طور متوسط برای هر واحد 
۷۵۰ میلیون تومان اســت و مجمــوع آورده 
متقاضی و تســهیلات بانکی به طور متوسط 
برای هر واحد ۵۵۰ میلیون تومان بوده است. 
وی افزود: تکمیل نهضت ملی مسکن نیازمند 
همراهی مردم اســت و تأخیر متقاضیان در 
زمان و مبلــغ پرداختی ها موجــب افزایش 
هزینه های ســاخت و تأخیر در اجرای طرح 
می شود. محمدی فشارکی در بازدید از طرح 
بهسازی پل راوند گفت: اجرای طرح بهسازی 
پل راوند با اعتبار ۳۰۰۰ میلیارد ریال، ۲۵ روستا 
را به کاشان وصل می کند، آغاز عملیات اجرایی 
پروژه تقاطع غیرهمسطح کاشان_اردهال نیز 
با ۳۰۰۰میلیارد ریال اعتبار انجام می شود. وی 
با بیان اینکه برای اجرای ایــن طرح ۲۴ ماه 
زمان نیاز بود تا به افتتاح و بهره برداری برسد، 
اضافه کرد: این نقطه یکی از نقاط حادثه خیز 
در شهرستان کاشان بود که شاهد تصادفات 
مختلفی بودیم و این پروژه بر اساس اظهارات 
کارشناسی آغاز شده است. وی با بیان اینکه از 
دیگر مزیت های عملیات اجرایی پروژه تقاطع 
غیر همسطح کاشــان_اردهال ارتباط استان 
مرکزی و استان اصفهان اســت، گفت: این 
مسیر اتصال ۲۵ روستا به کاشان و مجموعه 
بزرگراه را تسهیل کرده است. محمدی فشارکی 
با بیان اینکه حمایت مســئولان در رده های 
مختلف اســتانی و ملی در این پروژه صورت 
می پذیرد، افزود: تمام تلاش خــود را به کار 
می گیریم تا این طرح در مهلت مقرر افتتاح 

شود و به بهره برداری برسد.

با مسئولان

استان

  شهردار مجلسی: توجه نکردن به
 شهر مجلسی آسیب های جدی برای 

شهرستان مبارکه دارد

هشدار آقای شهردار
شهردار مجلسی با بیان اینکه شهر جدید مجلسی آنگونه 
که باید معرفی نشده است، گفت: توجه نکردن به شهر 
مجلسی آسیب های جدی را برای این شهر و شهرستان 

مبارکه به همراه خواهد داشت.
به گزارش »ایمنا«، حمیدرضا رجبی در جمع خبرنگاران 
اظهار کرد: بــا توجه مجاورت شــهر مجلســی با جاده 
ترانزیتی اصفهان به جنوب کشور و قرار گرفتن در نزدیکی 
بزرگ ترین صنعت فولادی کشــور این شهر از اهمیت 

ویژه ای برخوردار است.
وی با بیان اینکه شــهر جدید مجلســی آنگونه که باید 
معرفی نشده است، افزود: توجه نکردن به شهر مجلسی 
آسیب های جدی را برای این شــهر و شهرستان مبارکه 
به همراه خواهد داشت. شــهردار مجلسی با بیان اینکه 
معایب، نواقــص، مزایا و ویژگی های مثبت این شــهر 
باید در کنار هم مورد توجه قرار گیرد، خاطرنشــان کرد: 
۱۰ محله در شهر مجلســی وجود دارد و براساس طرح 
تفصیلی قرار بود ۷۰ هزار نفر در این شــهر مستقر شوند، 
اما در حال حاضر بر اساس برآوردها حدود ۱۸ هزار نفر 
در مجلسی ســکونت دارند. رجبی اضافه کرد: مجلسی 
نسبت به سایر شهرهای شهرستان مبارکه از گستردگی 
بالایی برخوردار است و تعداد خیابان ها و معابر مجلسی 

سه تا چهار برابر شهرهای همجوار است.
وی تصریــح کــرد: شــهرداری مجلســی یکــی از 
شهرداری های نوپای استان اصفهان است و کمبودهای 
زیــادی دارد، به طور متوســط هفته ای یک جلســه با 
مسئولان شهرستان مبارکه برای پیگیری امور مجلسی 
برگزار می کنیم. شهردار مجلسی با اشاره به رشد بودجه 
شهر مجلسی در سال های گذشته، تصریح کرد: بودجه 
این شهر از ۲۳ میلیارد تومان در سال ۱۴۰۰ به ۳۳میلیارد 
تومان در سال ۱۴۰۱ و در سال ۱۴۰۲ براساس برآوردها 
۴۶ میلیارد تومــان بود، امــا تنها ۴۸ میلیــارد تومان 
وصول شد. رجبی گفت: ۶۶ میلیارد تومان برای بودجه 
شهر مجلســی در ســال ۱۴۰۳ پیش بینی شده است و 
امیدواریم با بهبود شــرایط اقتصادی بتوانیم برنامه ها 

را محقق کنیم.



واکاوی کلاف مشکلات در افزایش کیفیت نان مصرفی

کیفیت در سراشیبی سقوط، قیمت در تیک آف صعود!

در فرهنگ ما نان به عنوان قوت غالب و غذای کاملی دارای 
پروتئین، کلسیم، فیبر و مواد غذایی دیگر شناخته می شود و 
بر اساس آمارها ایران بزرگ ترین مصرف کننده نان در جهان به شمار می آید؛ در 
این گزارش کلاف مشکلاتی که بر سر راه افزایش کیفیت نان مصرفی وجود دارد 

مورد بررسی قرار گرفته است.
به گــزارش »ایمنا«، خشــک و خمیر یا ســوخته بودن نان گلایه همیشــگی 
مصرف کنندگانی است که نان یکی از کالاهای اساسی در سبد غذایی آنها به شمار 
می آید، نانوایان در واکنش به این انتقادات کیفیت نان را وابسته به عوامل زیادی 
مانند آرد، نوع نمک، افزودنی های مجاز و از همه مهم تر قیمت گذاری می دانند و 
بر این باورند که با افزایش هزینه های تولید و اجاره بها، پخت نان برای آنها سود 

ندارد و در این شرایط افت کیفیت نان ادامه دارد.

بزرگ ترین مصرف کننده نان در جهان
در فرهنگ ما نان به عنوان قوت غالب و غذای کاملی دارای پروتئین، کلسیم، فیبر 
و مواد غذایی دیگر شناخته می شود و بر اساس آمارها ایران بزرگ ترین مصرف 

کننده نان در جهان به شمار می آید.
احمد اسماعیل زاده، مدیرکل دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت با اشاره به 
نتایج آخرین طرح جامع الگوی مصرف مواد غذایی خانوار و وضعیت تغذیه ای 
کشور در ایران، مصرف سرانه نان را معادل ۱۱۷ کیلوگرم در سال برشمرد و اظهار 
کرد: متوســط ســرانه نان در جهان به ۶۵ کیلوگرم می رســد؛ بنابراین، مصرف 
سالانه نان در ایران ۳۷ درصد از متوسط مصرف ســالانه کشورهای خاورمیانه 

بیشتر است.
وی نان را بخش مهمی از غذای اصلی و پایه مردم جهــان توصیف کرد و ادامه 
داد: حدود ۴۰ تا ۵۰ درصد انرژی مورد نیاز، ۴۵ درصد پروتئین، ۸۰ درصد آهن و 
۳۰درصد کلسیم مورد نیاز مردم از طریق نان تأمین می شود به همین دلیل بهبود 
کیفیت نان و رفع مشکلات بهداشتی در فرآیند تولید نان از جمله کیفیت گندم و 
آرد مصرفی، شیوه تخمیر آرد و استفاده غیرمجاز مانند جوش شیرین و بلانکیت 
در تهیه نان، نوع حرارت مورد استفاده برای پخت نان، میزان ضایعات و دور ریز 
نان و غنی ســازی آرد و نان از جمله چالش های نان به شمار می آید. بر اساس 
این آمار، ۲۹ هزار مرگ زودرس به دلیل بیماری هــای قلبی و عروقی و دیابت 
و سرطان ها رخ می دهد که مربوط به مصرف کم غلات در ایران است همچنین 
اقشــار کم درآمد حدود ۷۰ تا ۸۰ درصد کالــری مورد نیاز خــود را از نان تأمین 
می کنند به همین دلیل تهیه نان سالم و باکیفیت از اهمیت زیادی برخوردار است 
و کم توجهی به این موضوع، ایجاد سوء تغذیه و مشکلات گوارشی در بین افراد 
جامعه را به دنبال دارد در حالی که نانوایان وقتی نتوانند هزینه های جانبی واحد 

صنفی خود را تأمین کند، رغبت چندانی برای پخت نان باکیفیت ندارد.

نان در صف به روزرسانی قیمت، فطیر شد
گلایه مشتریان از کیفیت پایین نان و دلایل نانوایان در پاسخ به آنها مکالمه ای 
است که بارها در صف خرید نان شاهد آن بوده ایم. کاهش وزن نان، استفاده از 
جوش شیرین در برخی نانوایی ها به جای خمیر مایه، رعایت نکردن بهداشت در 
بعضی واحدها و نبود نظارت کافی بر این موضوع از دیگر مشکلاتی است که مردم 

در فرایند پخت نان از آن گلایه دارند.
به گزارش خبرگزاری »ایمنا«، در صف یکی از نانوایی های شهر زن میانسالی به 
شاطر می گوید: یک روز این نان سوخته و خشــک است و یک روز دیگر خمیر 
مانده و زود سفت و بیات می شود، حیف برکت خداست که این طور پخته شود و 

مجبور شویم نیمی از آن را در گونی بریزیم و به نان خشکی بدهیم.
نانوا پاســخ می دهد: این همان آردی اســت که کارخانه به ما تحویل می دهد، 
می گویند نمک کم بزنید و از جوش شیرین هم اســتفاده نکنید، هرچقدر هم 
بخواهیم به خمیر اســتراحت بدهیم و حرارت را کم کنیم آخرش کیفیت نان به 

آرد بستگی دارد.

ناهمخوانی دخل و خرج
نانوای دیگری با اشاره به سختی این شغل برای کارگران در برابر درآمد پایین آن 
اظهار می کند: در این ماه چند کارگر عوض کرده ام چون وقتی می بینند ساعت ها 
باید سرپا کنار تنور یا میز فروش بایستند و دستمزدشان هم کم است، سر این 
کار نمی مانند جدا از هزینه کارگر، قیمت رهن، اجــاره، آب و برق و گاز هم گران 
شده و دولت انتظار دارد همین که آرد را گران نمی کند، قیمت نان هم ثابت بماند.

یکی دیگر از فعالان این صنف می گوید: همه تلاشمان را می کنیم که نان باکیفیت 
به مشــتری تحویل دهیم اما کیفیت آرد پایین است و با آن نمی توانیم بهترین 
نان را بپزیم با وجود این، مردم دنبال کیفیت بالا هســتند، سهمیه بندی آرد هم 
مشکلات زیادی ایجاد کرده تا قبل از این روزی ۹ کیسه آرد پخت می کردیم اما 
حالا با هزار سختی پنج کیســه آرد دریافت می کنیم و وقتی نان کمتری بپزیم، 

درآمد کمتر می شود و باید بعضی از کارگران را تعدیل کنیم.
نانوایی با ۲۰ سال ســابقه در این صنف نیز خاطرنشــان کرد: بیشتر نانوایان در 
مغازه های اجاره ای کار می کنند و بایــد ماهانه ۳۰ تا ۴۰ میلیــون تومان اجاره 
بپردازند، درآمد نانوایی با همین نرخ نان خوب است به شرطی که جواز به نام خود 
نانوا باشد و ماهانه چندین میلیون تومان اجاره پرداخت نکند اما این هزینه های 

اضافی نانوا را مجبور به کم کردن از وزن چانه و کیفیت نان می کند.

نرخ مصوب؛ فقط روی کاغذ
یکی از ترفندهای نانوایان برای عبور از نرخ مصوب، بالا بردن قیمت نان به بهانه 
افزودن کنجد، ســبوس، انواع سبزیجات و غیره اســت که با محاسبه آن، برای 

مشتری به تعداد بیشتری کارت می کشند.
صاحب یــک مغــازه نانوایی در شــرق اصفهــان، درآمــد این شــغل را برای 
سرمایه گذارانی مناسب می داند که نیازی به پرداخت هزینه رهن و اجاره مغازه و 
پرداخت حقوق کارگران ندارند و می افزاید: آرد باید زمان استراحت داشته باشد، 
یعنی وقتی از کارخانه خارج می شود باید حدود دو هفته استراحت کند در حالی که 
آرد مستقیم از کارخانه به نانوایی حمل شده و بلافاصله مورد استفاده قرار می گیرد 

و این موضوع کیفیت نان را کاهش می دهد.
وی با اشاره به گرانی خمیر مایه و مواد اولیه تأکید کرد: اگر قرار باشد نانوایان قیمت 
مصوب را رعایت کنند چگونه باید هزینه اجاره، مواد اولیه و استهلاک دستگاه ها 
را تأمین کنند به همین دلیل ناچارند بین تعطیلی یا هماهنگ کردن قیمت نان با 

نرخ تمام شده، یکی را انتخاب کنند.
شــاطر یکی از نانوایی های اصفهان نیز می گوید: این جا همیشه شلوغ است و 
مشتری داریم اما آرد کافی نیســت که مثل قبل پخت کنیم، کارگر، اجاره مغازه، 
مایه، کنجد و همه چیز گران شده اما هر سال مبلغی کمی به قیمت اضافه می کنند 
که کارت خوان هم با آن تنظیم می شود و اگر مشتری نان کنجدی یا برشته بخواهد 

مجبوریم به تعداد بیشتری کارت بکشیم.

گره طرح های جدید به کلاف مشکلات
پیچیده تر شدن کلاف مشکلات نان در ســال های اخیر حکایت از آن دارد که با 
وجود طرح هایی که برای ساماندهی توزیع آرد و بهبود کیفیت پخت نان اجرا شده 
همچنان مشکلاتی مانند کیفیت پایین نان به دنبال مشکلات مالی و بی انگیزگی 
فعالان صنفی، صف های طولانی به دلیل کاهش سهمیه آرد نانوایان و تخلفات از 

قیمت مصوب به قوت خود باقی است.
برای حمایت از مصرف کنندگان نان، دولت موظف است گندم را به قیمت تضمین 
شده از کشاورزان خریداری کرده و با قیمت یارانه ای برای مصارف نانوایی بفروشد 
بنابراین و طبق قانون هدفمندی یارانه ها، اعتباراتی در بودجه های سنواتی برای 
یارانه نان از محل هدفمندی یارانه ها اختصاص پیدا می کند تا انگیزه های لازم برای 

رشد تولید داخلی و کاهش واردات را تقویت کند.
دولت در لایحه بودجه سال ۱۴۰۳ یارانه نان را ۱۴۳ هزار میلیارد تومان برآورد کرده 
که نسبت به سال ۱۴۰۲ به میزان ۱۵۰ درصد رشد نشان می دهد اما همچنان ۱۶هزار 
میلیارد تومان از میزان یارانه تخصیص داده شده در سال ۱۴۰۲ به نان کمتر است. 
مرکز پژوهش های مجلس تخمین زده که اعتبار مورد نیاز برای یارانه نان در لایحه 
بودجه سال ۱۴۰۳ در حالت اول حدود ۱۹۲ هزار میلیارد تومان و در حالت دوم ۱۷۸ 
هزار میلیارد تومان باشد که تفاوت دو حالت برآوردی تنها در قیمت خرید تضمینی 
گندم اســت بنابراین در خوش بینانه ترین حالت، یارانه نان برای امسال چیزی 
حدود ۲۸ هزار میلیارد تومــان و در بدبینانه ترین فرضیه، ۴۲ هزار میلیارد تومان 

کسری دارد و این موضوع تغییر قیمت نان را ضروری کرده است.
هفته گذشته بود که محمد جلال، مشاور وزیر اقتصاد اظهار کرد: دولت سیزدهم 
قیمت آرد و نان یارانه ای را در این سه سال حفظ کرد و اجازه افزایش قیمت را نداد، 
هزینه تأمین نان برای مردم بالا نرود اما در این مدت هزینه اجاره و دستمزد به 

شکل منطقی افزایش پیدا کرد.
وی افزود: تعدیل قیمت نان در اختیار کارگروه های آرد و نان اســتان ها است و 
قیمت ها متناسب با افزایش اجاره و دســتمزد حرکت نکرد و به همین دلیل در 

برخی از استان ها بین نانوایان نارضایتی هایی وجود دارد.
سخنگوی طرح هوشمندسازی یارانه آرد و نان در واکنش به اعتراض نانوایان از 
اجرای طرح هوشمندسازی یارانه آرد و نان خاطرنشان کرد: نانوایان دغدغه بجایی 
درباره تعدیل نرخ نان یارانه ای دارند که ناشــی از افزایش اجاره و دستمزد است 
البته نارضایتی نانوایان از پیاده سازی طرح هوشمندسازی نیست بلکه به تعدیل 

نشدن به موقع نرخ نان برای جبران هزینه های اجاره و دستمزد مربوط می شود.
جلال، نرخ ترجیحی نان در کشــور را ۷۵ تا ۸۰ درصد برشــمرد و گفت: این نرخ 
توســط دولت تأمین می شــود و تنها مردم ۱۵ تا ۲۰ درصد قیمت تمام شــده 
نان را می پردازند، وقتی کالایی ارزان باشــد ناخواســته بــر روی کیفیت آن اثر 
نامطلوب می گذارد به همین دلیل یک امکان فنی به نام ســامانه نظر را در طرح 
هوشمندسازی فراهم کردیم که صدها هزار نفر از این سامانه استفاده کردند اما 
با توجه به حجم بالای تراکنش های نان که روزانه به بیش از ۱۲ میلیون تراکنش 

می رسد، این عدد قابل توجهی به شمار نمی رود.
وی ادامه اجرای طرح هوشمندسازی یارانه آرد و نان در دولت چهاردهم را بسته به 
تصمیم دولت دانست و افزود: به احتمال زیاد این طرح در دولت چهاردهم ادامه 
یابد زیرا از نظر زیرساخت ها تکمیل و مشکلی وجود ندارد همچنین اجرای طرح در 
دو سال ۱۴۰۱ و ۱۴۰۲ در یک الگوی واقع بینانه ۵۴ هزار میلیارد تومان صرفه جویی 
به دنبال داشت و توانست از تحمیل هزینه های دولت از محل افزایش هزینه های 
دولت برای تأمین گندم جلوگیری کند و در یک الگوی محافظ کارانه این عدد به 

۲۷ هزار میلیارد تومان می رسد.
گزارش های میدانی »ایمنا« حکایت از آن دارد که روزهای اخیر در بســیاری از 
استان های کشور افزایش قیمت نان روی کارت خوان ها درج شده که برای انواع 
نان متفاوت است اما آن گونه که روی دستگاه ها درج شده هر ۱۰۰ گرم خمیر ۷۵ 

تومان افزایش قیمت نشان می دهد.

کیفیت در سراشیبی سقوط
محمدرضا خواجه، عضو کمیته تدوین استاندارد گندم، آرد و نان کشور در گفت وگو 
با »ایمنا« اظهار کرد: یکی از پیشــنهادات وزارت اقتصاد برای جبران هزینه های 
نانوایی فروش لوازم جانبی است که کار درستی نخواهد بود زیرا در روستا و برخی 
مناطق چنین اقداماتی قابل اجرا نیست، بر اســاس قانون نظام صنفی ایران و 
قانون تجارت سالانه باید ۲۵ درصد سود برای تولیدکننده در نظر گرفته شود که بنا 
به برخی صلاحدیدهای نادرست و ملاحظه کاری ها این قانون در حوزه نان اجرا 

نشده است.
خواجه یادآور شد: در سال ۱۴۰۲ وزیر صمت اعلام کرد که نیازی به تغییر قیمت 
نان نیست و در سال جاری نیز پس از گذشت پنج ماه، صحبت از افزایش حدود 
۲۵ درصدی قیمت می شود که به گفته مسئولان یک نرخ ترمیمی بوده و قرار است 
مشکلات سال های گذشته جبران شــود اما مشخص نیست که چرا این فاصله 

قیمت اکنون جبران نمی شود تا نانوایان رو در روی مردم قرار نگیرند؟

سهم ۸۵ درصدی هزینه ها در قیمت نان
وی با اشاره به سهم ۱۵ درصدی آرد در قیمت تمام شده نان، گفت: بر اساس اعلام 
وزارت اقتصاد، ۸۵ درصد قیمت تمام شده نان مربوط به هزینه های تولید از جمله 
آب، برق، گاز، اجاره، دستمزد و بیمه کارگر، افزودنی ملزومات و تجهیزات است 
که از نخستین روز سال و به دستور دولت افزایش پیدا می کند و اگر نانوایان این 
هزینه ها را پرداخت نکنند باید در راهروهــای اداره کار رفت وآمد کنند و جوابگوی 

شکایت کارگران باشند.
عضو کمیته تدوین استاندارد گندم، آرد و نان کشور ثابت نگه داشتن قیمت نان را 
باعث زیان نانوایان دانست و افزود: به همین دلیل در گزارش سال گذشته اتاق 
بازرگانی ایران اعلام شد که نانوایان کشور به دلایلی از جمله ثبات نرخ نان، متغیر 
بودن هزینه های تولیــد و طرح وزارت اقتصاد برای کاهش ســهمیه آرد آنها، در 

معرض ورشکستگی و تعطیلی قرار دارند.
خواجه با اشــاره به پیشــتازی اصفهان در کاهش مصرف آرد توضیح داد: سال 
۱۳۸۰ در استان طرحی به نام بهینه سازی نان اجرا شــد که با آموزش نانوایان و 
متفاوت کردن نرخ نان، مصرف آرد نانوایی ها را به نصف کاهش داد و اکنون اگر 
استان های دیگر ماهانه ۱۴ کیلوگرم آرد دریافت می کنند این سرانه در اصفهان به 

هفت کیلوگرم می رسد.

عضو کمیته تدوین اســتاندارد گندم، آرد و نان کشــور ادامه داد: بر اساس این 
طرح نرخ متفاوتی برای نانوایانی تعریف شد که نان سبوس دار می پزند و این 
موضوع نقش مؤثری در کاهش ضایعات نان داشته است تا جایی که ضایعات 
نان در کشور ۳۰ درصد اعلام شده و بر اساس سند غذایی مصوب شورای عالی 
انقلاب فرهنگی که در اردیبهشت ۱۴۰۲ به امضای رئیس جمهور فقید رسید، قرار 
است تا ۱۴۱۱ ضایعات نان از ۳۰ به ۱۵ درصد کاهش یابد در حالی که با درایت 
مدیران شورای آرد و نان قبلی استان، اصفهانی ها در سال ۸۰ ضایعاتشان را از 

۳۰ به ۵ درصد رساندند.

جبران خسارت با تخلف و کم فروشی
عضو کمیته تدوین اســتاندارد گندم، آرد و نان کشور درباره پیامدهای اختلاف 
قیمت واقعی نان با نرخ دســتوری گفت: قیمت هر عدد نــان در کارتخوان ها 
مشخص و تعریف شده اســت و امکان گران فروشــی وجود ندارد در مقابل 
یکی از راه های جبران هزینه های جاری و پرســنلی نانوایــان، تخلفاتی مانند 
آردفروشی، عدم خرید مواد اولیه مناسب است که افت کیفیت محصول نهایی 

را به دنبال دارد.
خواجه، فلسفه اجرای طرح هوشمندســازی را کاهش قاچاق آرد بیان کرد و 
یادآور شد: سرانه مصرف آرد در اصفهان تا پیش از اجرای این طرح نیز منطقی 
بود از سوی دیگر هنوز مســئولان با تک نرخی کردن آرد موافقت نکرده اند در 
نتیجه یک کیسه آرد به قیمت ۳۳ هزار تومان دولتی، ۴۸ هزار تومان دولتی، 
۶۰۰ هزار تومان دولتی و ۸۰۰ هزار تومان آزاد به دســت نانوایان می رسند و این 

قیمت های متفاوت مردم را سردرگم می کند.
وی یکسان سازی نرخ آرد دولتی را ضروری عنوان کرد و گفت: سازمان غله به 
رئیس جمهور جدید پیشنهاد داده که آرد ۴۸ هزار تومانی و ۳۳ هزار تومانی با 
هم ادغام شوند تا مصرف کننده از متفاوت بودن قیمت ها دچار تناقض نشود، 
درباره قیمت نان نیز پیشــنهاد اتحادیه حداقل ۷۵ درصد افزایش قیمت بود 
اما ۲۵ درصد آن اعمال شده اســت و تا زمانی که نرخ نان به روز رسانی نشود، 
کیفیت نان بهبود نمی یابد و ضایعات نیز نه تنها از ۳۰ به ۱۵ نمی رسد بلکه تا ۵۰ 

درصد رشد پیدا خواهد کرد.
عضو کمیته تدوین اســتاندارد گندم، آرد و نان کشــور با انتقاد از اجرای طرح 
هوشمندســازی آرد و نان اظهار کرد: تاکنون تعداد زیادی از واحدهای صنفی 
به دلیل کاهش سهمیه آرد و زیان دهی، ناچار به تعطیلی شده اند و گزارش اتاق 
بازرگانی ایران نیز تأیید می کند که اجرای طرح هوشمندسازی نان، ورشکستگی 
و تعطیلی تعداد زیادی از نانوایی های کشور را به دنبال داشته است همچنین 
رئیس غله کشــور به تازگی اعلام کرد که این طرح نه تنها مصرف آرد را کاهش 

نداده بلکه پرت و دورریز را افزایش داده است.
خواجه راه حل مشکلات این صنف را اجرای مصوبه سال ۱۳۹۰ مجلس اعلام 
کرد و افزود: در صورتی که با اجرای این مصوبه، نرخ آرد و نان سالانه ۲۰ درصد 

افزایش یابد، شکاف قیمتی موجود با شیب ملایم پر خواهد شد.
وی با اشاره به اشکالات طرح هوشمندســازی نان گفت: اکنون در صورتی که 
آرد نانوایان به دلیل تعمیرات یا بیماری مصرف نشــود، تخلف قلمداد شده و 
نانوا باید کارت صوری بکشــد یا آرد را بفروشــد تا جریمه نشود، اگر مشتری 
بخواهد روزانه ۴۰ عدد نان بخرد از ســهمیه نانوا کم خواهد شد همچنین فوت 
نانوا و تعطیلی مغازه، جریمه مسئول واحد به جرم آردفروشی را به دنبال دارد.

عضو کمیته تدوین استاندارد گندم، آرد و نان کشور خاطرنشان کرد: رهبر معظم 
انقلاب از وجود ضایعات ۳۰ درصدی نان گلایــه کرده اند همچنین مجلس در 
گزارشی که ســال ۱۳۸۰ منتشر شــد علل بالا بودن ضایعات نان را پایین نگه 
داشتن نرخ و زیان ده شدن شغل نانوایی، پایین بودن دستمزد کارگر و بالا بودن 
ســختی کار همچنین پایین بودن کیفیت گندم اعلام کرد که همه اینها نشان 

می دهد ریشه بالا بودن ضایعات، پایین بودن نرخ نان است.
خواجه با اشاره به آمار وزارت بهداشت درباره عقب ماندگی ۹۵ درصدی نانوایان 
از دیگر صنوف گفت: وزیر بازرگانی سابق این موضوع را اعلام کرد که وقتی دو 
سال پشت سرهم نرخ نان به روز نشود، آرد فروشی شریف ترین کاری است 
که یک نانوا انجام می دهد یعنی توقف نرخ به معنای لغزش )آرد فروشــی یا 

کم فروشی( خواهد بود.
به گزارش »ایمنا«، آمارهای رســمی حکایت از آن دارد که هر ایرانی تقریباً در 
دو و نیم وعده غذایی بین ۱۸۰ تا ۳۲۰ گرم نان در روز مصرف می کند و همچنان 
ایران با فاصله پرمصرف ترین کشــور مصرف کننده نان است؛ بنابراین، نان به 
عنوان پرمصرف ترین منبع تغذیه ای در کشور، می تواند ابزار مناسبی برای اصلاح 
فرایند تغذیه ای باشد و مسئولان وظیفه دارند با غنی کردن آرد، تأمین منابع لازم 

و ایجاد انگیزه در نانوایان برای تولید نان سالم، سلامت را به مردم هدیه داد. 
در مقابل فراهم کردن زمینه های صرفه جویی و تخلــف در فرایند پخت باعث 
اضافه شدن جوش شیرین و مواد افزودنی نامناسبی به نان می شود که برای 
سیستم گوارش بسیار مضر و حتی سرطان زا هستند به عنوان مثال جوهر قند 
در صنایع رنگرزی استفاده می شــود و یا در برخی موارد سلول های انسولین 
را خاموش می کننــد همچنین مانــدگاری طبیعی نان کامل بــه دلیل وجود 
اسیدهای چرب به مراتب کمتر است به همین دلیل نگهداری نان کامل متدها 
و مهارت های بیشتر و شکیبایی بیشــتر خباز را می طلبد که نیازمند توجه ویژه 

سیاست گذاران به این بخش است.

مدیر کل غله و خدمات بازرگانی استان اصفهان گفت: یک هزار و ۵۰ تُن آرد به نرخ 
دولتی بین عشایر این استان از ابتدای امسال تاکنون توزیع شده است.

محسن ضیائی در گفت و گو با خبرنگار »ایرنا« افزود: این مقدار آرد شامل ۲۶ هزار 
و ۲۵۰ کیسه ۴۰ کیلوگرمی بوده است.

وی ادامه داد: دولت به منظور رفاه و ارتقای معیشت عشایر به ویژه در مناطق غرب 
و جنوب استان اصفهان به طور مرتب توزیع آرد یارانه ای را در برنامه کاری خود دارد.

مدیر کل غله و خدمات بازرگانی اســتان اصفهان با اشــاره بــه فرایند توزیع آرد 
یارانه ای بین عشایر گفت: ســهمیه آرد مورد نظر به صورت ماهانه به اتحادیه امور 
عشایر استان تحویل داده و با هماهنگی فرمانداری  شهرستان های مربوطه بین 

عشایر توزیع می شود.

ضیائی افزود: سهمیه آرد یارانه ای دولتی با توجه به ییلاق و قشلاق در فصول سال 
و بر اساس آمار ارائه شده از طرف سازمان امور عشایر به آنها تخصیص می یابد.

وی خاطرنشان کرد: شــمار عشایر غرب اســتان در شهرســتان های چادگان، 
فریدونشهر و فریدن و عشایر عرب شهرستان جرقویه حدود ۶۰ هزار نفر در قالب 

۱۱ هزار نفر خانوار است.
به گــزارش »ایرنا«، عشــایر ایل بختیــاری از خوزســتان به شهرســتان های 
فریدونشهر، چادگان و فریدن در غرب اصفهان کوچ می کنند و عشایر ایل قشقایی 
از بوشهر، فارس و کهگیلویه و بویراحمد رهسپار شهرستان های سمیرم، دهاقان 
و شهرضا در جنوب استان می شوند، همچنین عشایر عرب جرقویه در شهرستان 

جرقویه در شرق اصفهان سکونت دارند.

رئیس اتحادیه آرایشی و بهداشتی شهرستان اصفهان در تبیین اصلی ترین معضل 
این اتحادیه بیان کرد: حدود ۸ سال است که واردات محصولات آرایشی و بهداشتی 
متوقف شده اســت و باید چالش های اتحادیه را از این زاویه دید. چراکه متأثر از 
همین مسئله کالاهای تقلبی در بازار افزایش یافته است. سید داوود حسینی در 
گفت وگو با »ایسنا«، اظهارکرد: بین افرادی که زیرنظر اتحادیه نیستند و مجوزهای 
لازم را ندارند، کم نیســتند افرادی کــه از وضعیت فعلی سوءاســتفاده می کنند. 
توزیع اجناس تقلبی مسائل و مشکلات بســیاری دارد. بخشی از آن شیوع انواع 
بیماری های پوستی اســت، زیرا اتحادیه ما با کالاهای سنوات محور سروکار دارد.

مردم باید از واحدهای صنفی مجاز و قانونی و زیرنظر اتحادیه آرایشی و بهداشتی 
خرید کنند. به انواع مهرها و مجوزهای روی کالا نیز باید دقت شود. متأسفانه برخی 

در فضاهای غیرقانونی مانند زیرزمین ها، فقط درون جعبه های لوازم آرایشــی و 
بهداشتی برندهای معروف را پر می کنند که امیدوارم دستکم درجه ۲باشند! ممکن 
است با مواد درجه۵ هم از اســم برندهای معروف سوءاستفاده کنند. این مسیر 
غیرقانونی و غیربهداشتی یک راه کسب درآمد شده است. وی افزود: این کالاهای 
تقلبی در جامعه تقاضا هم دارد. مغازه دار براساس همین تقاضای جامعه به تولیدات 
تقلبی خود دست می زند. باید مسئله واردات را حل کرد تا دایره ای از مشکلات این 
صنف حل شود. حسینی تأکید کرد: مواد اولیه ما وارداتی است و با دلار تهیه می شود. 
ما در بسته بندی هم کم وبیش به مواد خارجی و وارداتی وابسته ایم. نوسانات دلار بر 
اتحادیه ما نیز اثر می گذارد. همین مسئله باعث افزایش قیمت می شود. خانواده ها 

تحت فشارند و نمی توانند کالای استاندارد تهیه کنند. 

مدیر کل غله و خدمات بازرگانی استان اصفهان:

یک هزار و ۵۰ تن آرد بین عشایر اصفهان توزیع شد
رئیس اتحادیه آرایشی و بهداشتی اصفهان: کالاهای آرایشی و بهداشتی تقلبی بازار را فراگرفته است

درآمدزایی به قیمت جان مردم!

سه شنبه  ۲۳ مرداد ۱۴۰۳ / ۸ صفر ۱۴۴۶ / ۱۳ آگوست  ۲۰۲۴ / شماره ۴۱۵۳
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صفرتاصدآنچهدرمسجدکازرونیمیگذرد

از صدور پروانه تعمیراتی تا شروط میراث برای نوسازی

روز جمعه خبر تخریب بخشی از مسجد کازرونی اصفهان در رسانه ها منتشر شد 
تا جایی که مدیرکل و معاونان میراث فرهنگی روز شنبه به محل مسجد رفتند و از 
نزدیک صحبت اهالی و اعضای هیئت امنا را شنیدند؛ این گزارش به صفر تا صد آنچه 

در این مسجد می گذرد پرداخته است.
به گزارش »ایمنا«، موضوع میراث فرهنگی و گردشگری با کوچه به کوچه این شهر 
گره خورده و نمی توان از محله ای نام برد و تاریخی منحصر به فردی برای آن بیان 
نکرد؛ گویا روایت خشت خشت آجرهای کوچه پس کوچه ها با خاطرات مردم محل 
گره خورده و آنها از این خاطرات همچون دارایی ارزشمند محافظت می کنند؛ یکی از 
این محلات که وجب به وجب آن خاطره و روایت است، محله »عباس آباد« است 
و از روز جمعه بود که خبر تخریب شبستان مســجد کازرونی در میان این خیابان 
دلنشین و خاطره انگیر توسط هیئت امنا در رسانه ها منتشر شد و پس از آن اخبار ضد 
و نقیضی درباره مجوز دار بودن یا نبودن این امر منتشر می شد؛ روز بعد یعنی شنبه 
بیستم مرداد مدیرکل و جمعی از معاونان اداره کل میراث فرهنگی ضمن بازدید از 
این مسجد با اعضای هیئت امنا و مردم محل به گفت وگو پرداختند و این موضوع تا 
حد زیادی به حواشی موجود پایان داد؛ آنچه در ادامه می خوانید، حاصل گفت وگوی 

»ایمنا« با افراد و بخش های دخیل در این امر است:

محمدرضا کازرونی از اهالی قدیمی محل در گفت وگو با »ایمنا« اظهار می کند: این 
مسجد باید سالم بماند و با تخریبی مواجه نشود و اگر قرار است ترمیمی صورت 
بگیرد، زیر نظر متخصصان میراث فرهنگی باشد؛ از ۲ سال قبل قصد تخریب کل 
مسجد را داشتند و حالا که با مقاومت مواجه شدند می گویند قصد تخریب شبستان 
را داریم در حالی که شبســتان این مســجد حاوی مجموعه عظیمی از خاطرات 

سیاسی، فرهنگی و ایدئولوژیک است.
وی با تأکید بر اینکه اینجا ارزش فرهنگی و تمدنی دارد و اصل تأســیس آن برای 
مقابله با فراماسونری بوده است، ادامه می دهد: این شبستان در وعده های مختلف 
نماز پر نمی شود؛ از سویی وضعیت نامناسب سرویس بهداشتی بانوان دلیل خوبی 

برای توسعه آن نیست چرا که دیگر نقاط مسجد نیز این بستر و ظرفیت را دارد.
این نمازگزار قدیمی مســجد کازرونی می گوید: این هیئت امنا قانونی نیســت و 

چندین ماه از فعالیت آنها گذشته است.
مسعود چگونیان از نمازگزاران جوان مسجد نیز با بیان اینکه هم موقع در تخریب 
سال قبل و سال جاری حضور داشتم، اظهار می کند: هیئت امنا از سمت امور مساجد 

حکم ندارد چرا که از آبان سال قبل حکم آنها تمام شده است.
احمدرضا کازرونی از دیگر نمازگزاران جوان مسجد می گوید: با مجوز تعمیر و مرمت 
به مسجد آمدند اما قول داده بودند بدون هماهنگی میراث اقدامی انجام ندهند که 

این موضوع را انجام نداده اند.
یکی از اهالی محل نیز بیان می کند: از سمت امور مساجد به ما قول دادند اگر قرار 
باشد تخریبی هم در کار باشد درهای مسجد باز و داخل حیاط نماز برقرار می شود 

اما در روز ابتدایی مردم پشت درب مسجد به اقامه نماز پرداختند.

شروط میراث برای عملیات نوسازی
از سویی شهرام امیری، ســخنگوی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دستی استان اصفهان در گفت وگو با »ایمنا« با اشاره به تاریخچه مسجد کازرونی 
اظهار می کند: مسجد کازرونی متعلق به تاریخ معاصر اصفهان است و بر این اساس 
حدود ۷۰ ســال قبل در محله عباس آباد بنا شده است؛ در این ۷۰ سال بسیاری از 
مردم و بزرگان اصفهان در آن حضور داشــتند و از این نظر جزو مساجد با قدمت 
اصفهان است. وی ادامه می  دهد: موضوع نوسازی و ساخت و ساز این مسجد از 
حدود چهار سال قبل مطرح بود و هیئت امنا به دلیل مشکلات تصمیم دارند فضای 
بزرگ تری ایجاد کنند اما عده ای از دوست داران میراث فرهنگی معتقد بودند نباید 

به کالبد این مسجد دست زده شود.
سخنگوی اداره کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی استان اصفهان 
با یادآوری اینکه بررســی سال های اخیر نشــان دهنده این بود که بخش هایی از 
مسجد واجد ارزش تاریخ و برخی فاقد ارزش است، عنوان می کند: بر این اساس 
کارشناسان اداره کل در سال های ۱۴۰۰ و ۱۴۰۱ بررسی هایی را انجام دادند و حتی 
نمایندگانی از وزارت آمدند و تأیید کردند می توان بخش هایی از مســجد را واجد و 

برخی فاقد ارزش تاریخی دانست.
امیری یادآوری می کند: بر این اساس از هیئت امنا درخواست شد طرحی بیاورند 
و بر این اساس به نتیجه رسیدیم صحن اصلی، ۲ ایوان ورودی، سقف ها، سر در و 
دالان ورودی باید حفظ شوند اما شبستان با رعایت از صحن اصلی امکان بازسازی 

و گسترش دارد.
وی می گوید: روز شنبه مدیرکل میراث به عنوان تنها نهاد حاضر به همراه مدیران به 
مسجد رفته و به بررسی موارد پرداختند و به این نتیجه رسیدند تخریب و نوسازی 
ضلع جنوبی آسیبی از نظر تاریخی به مســجد وارد نمی کند اما همانجا تأکید شد 

هرگونه دخل و تصرف در صحن اصلی مسجد مورد پیگرد قانونی قرار می گیرد.

سخنگوی اداره کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی استان اصفهان 
خاطرنشــان می کند: برخی مردم معتقد بودند هیئت امنا از نظر قانونی اختیاری 
ندارند که قرار شد به مرکز رسیدگی به امور مســاجد و اوقاف مراجعه کنند چرا که 
این موضوع در اختیار میراث نیست، از سویی عده ای نیز می گفتند مجوز تخریب 
وجود نداشته که قرار شد از شــهرداری پیگیری کنند چرا که شهرداری در این باره 

تصمیم گیری می کند.
امیری با بیان اینکه هیئت امنای مســجد مجوزهای میراثی خود را در سال ۱۴۰۱ 
گرفته بودند یعنی مجوزهای میراثی برای نوسازی را دارند اما هرنوع عملیات ساخت 
و ساز نیازمند مجوز شهرداری است یعنی چون از نظر میراث نوسازی در این محل 
بلامانع است کاری با مجوز نداریم، تأکید می کند: به هیئت امنا اعلام شد از این به 
بعد برای هر عملیات باید ناظر میراث فرهنگی از ۲ حوزه معاونت میراث فرهنگی و 
یگان حفاظت حاضر باشند و اگر هر آسیبی به صحن اصلی وارد شود مورد پیگرد 

قانونی قرار می گیرند.

شهرداری: مجوز صادر شده از سوی شهرداری، پروانه تعمیراتی است
علی رضی زاده، مدیر منطقه یک شــهرداری اصفهان در گفت وگو با »ایمنا« با بیان 
اینکه بر اساس درخواست هیئت امنای مسجد درخواستی برای پروانه ارائه شد، 
اظهار می کند: بر اساس این درخواست هماهنگی های لازم را با اداره کل میراث انجام 
دادیم و یک پروانه تعمیراتی در این خصوص صادر و این موضوع شامل نقشه هایی 

بود که اداره کل میراث تأیید کرده بود و بر اساس آن پروانه صادر شد.
وی با بیان اینکه بر اســاس پروانه اعلام کردیم که هرگونه فعالیت باید با میراث 
فرهنگی هماهنگ باشد، ادامه می دهد: پروانه صادره، پروانه تعمیراتی و بر اساس 

دستورالعمل های کمیسیون ماده ۵ بود.
مدیر منطقه یک شــهرداری اصفهان تأکید می کند: با توجه به اینکه هیئت امنای 
مسجد ملکی را خریداری کرده و قرار است به سطح مسجد اضافه شود پروانه صادر 
شد که این فعالیت توسط سازمان میراث فرهنگی تحت کنترل است و آماده هر 

نوع همکاری هستیم.

هیئت امنای مسجد کازرونی: طبق رأی و اجازه میراث کار را پیش می بریم
محمد ادیب، دبیر هیئت امنای مسجد کازرونی نیز در گفت وگو با »ایمنا« با بیان 
اینکه مســجد حدود ۷۰ سال قبل در زمان پهلوی دوم ســاخته شده است، اظهار 
می کند: برای میراث فرهنگــی ارزش فراوانی قائل هســتیم و از روز اولی که در 
شهرداری برای نوسازی تقاضا دادیم، شهردار وقت اعلام کرد که این مکان ستاره دار 
و زیر نظر میراث نیست و بر همین اساس در سال ۱۴۰۰ دستور تهیه نقشه را به ما 
دادند و زمانی که این روند طی می شد برخی افراد می گفتند این مکان خاطراتی دارد 

و با این موضوع شهرداری به ما گفت از میراث هم مجوز بگیرید.
وی با بیان اینکه از میراث فرهنگی پیگیری کردیم و در این مســیر یک خانه ۱۸۰ 

متری و یک زمین ۷۰ متری نیز در جنوب این مســجد آزاد و خریداری کردیم تا 
شبستان مسجد را گسترش دهیم، ادامه می دهد: کارشناسان و مسئولان میراث 
تأکید کردند به حیاط مسجد دست نخورد اما شبستان مشکلی ندارد که قبول کردیم، 
بنابراین مجوز تخریب شبستان و ساخت زیرزمین، همکف و یک طبقه را دادند که 

پس از آن مجوز شهرداری را گرفتیم.
دبیر هیئت امنای مســجد کازرونی توضیح می دهد: این مسجد دارای امکانات 
رفاهی نیســت و حتی یک اتاق برای خادم ندارد و خادم شــب ها در شبســتان 
می خوابد، سرویس بهداشــتی و وضوخانه مرتبی ندارد و بر این اساس شرمنده 
بانوان هستیم و برای همین مســائل و ایجاد یک فضای فرهنگی برای جوانان و 

نمازگزاران تصمیم به این برنامه گرفتیم.
ادیب تأکید می کند: مسجد شلوغ است و حتماً بهتر از این هم خواهد شد؛ روزی 
این مسجد برای چند ده خانواده بود اما امروز صدها و هزاران خانواده در این محل 

مستقر هستند.
وی با یادآوری اینکه ما طبق رأی و اجازه میراث کار را پیش می بریم، عنوان می کند: 
چندین نقشه به میراث بردیم که یکی از آنها تأیید شد و طبق آن ساختمان شبستان 
تخریب شده و به زمین خریداری شده ملحق می شود که شامل ۳ طبقه حسینیه، 
کتابخانه، سوئیت برای عالم، خادم، آشپزخانه، سرویس بهداشتی و شبستان دو 

طبقه خواهد بود. 
همانطور که بیان شد یکی از دغدغه های مردم محل، اتمام زمان فعالیت هیئت امنا 
است اما دبیر هیئت امنای مسجد کازرونی با اشاره به روند کار هیئت امنای مسجد 
می گوید: مجوزهای هیئت امنا ۳ ساله است اما تا زمانی که از امور مساجد به مسجد 

نیایند یا انتخاباتی برگزار نشود، حکم هیئت امنای قبلی باقی خواهد ماند.
ادیب تأکید می کند: تمام دغدغه مان ایجاد یک مرکز فرهنگی مســجد محور در 

فضای مرکزی شهر است و این موضوع امری ضروری به نظر می رسد.

امور مساجد: حکم اعضای هیئت امنا همچنان برقرار است
حجت الاســلام مجتبی کوچک زاده، مدیر اجرایی مرکز رسیدگی به امور مساجد 
استان اصفهان نیز در گفت وگو با »ایمنا« درباره روند فعالیت هیئت امنای مسجد 
کازرونی اظهار می کند: هیئت امنا زمانی که فعالیت سه ساله تمام و احکام باطل 
شــود اجازه فعالیت ندارند اما تا نفرات بعدی نصب شوند حکم افراد قبلی برقرار 

است و مشکلی در این باره مطرح نیست.
به گزارش »ایمنا«، توجه به دغدغه و نگرانی شهروندان و حفاظت از میراث فرهنگی 
و بناهایی که هویت مردم شهر در آن ریشه دارد از وظایف مسئولان است، موضوعی 
که درباره مسجد تاریخی کازرونی نیز صادق اســت و مردم و اهالی محل نگرانی 
بجایی درباره نوسازی این مسجد دارند، بنابر اظهار نظر مسئولان میراث فرهنگی، 
شهرداری منطقه و اعضای هیئت امنا این دغدغه مورد توجه آنها نیز قرار دارد و تلاش 
می کنند عملیات نوسازی با رعایت ضوابط قانونی و اخذ مجوزهای لازم پیش برود.

سه شنبه  ۲۳ مرداد ۱۴۰۳ / ۸ صفر ۱۴۴۶ / ۱۳ آگوست  ۲۰۲۴ / شماره ۴۱۵۳

مفاد آراء
5/139 آگهي موضوع ماده 3 قانــون و ماده 13 آيين نامه اجرايــي قانون تعيين تکليف 

وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
برابر آراء صادره هيئت موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد 
سند رسمي مستقر در واحد ثبتي شهرستان لنجان تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضي 
ذيل محرز گرديده است. لذا مشخصات متقاضي واملاک مورد تقاضا به شرح زير به منظور 
اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 روز در روزنامه هاي تعيين شده توسط اداره فرهنگ 
و ارشاد اسلامي لنجان آگهي ميشود در صورتي که اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت 
متقاضي اعتراضي داشته باشند، مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت 2 ماه اعتراض 
خود را به اداره ثبت اســناد و املاک لنجان تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يک ماه 
از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواســت خود را به مرجع قضايي تقديم نمايند. بديهي است 
 در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض، طبق مقررات سند مالکيت صادر

خواهد شد. 
1- راي شماره 140360302015000308 مورخ 1403/05/10  آقای اکبر عباسی فرزند 
ابراهيم نسبت به شش دانگ  يکباب خانه  به مساحت 160/90  متر مربع مفروز از پلاک  
107- اصلي واقع در زرين شهر بخش 9 ثبت اصفهان مع الواسطه خريداري شده از مالک 

رسمی ابوالفتح قهرمان
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/05/23                        

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/06/07
م الف: 1765117   مصطفي شمسي- رئيس اداره ثبت اسناد و املاک لنجان

مفاد آراء
5/140 آگهي موضوع ماده 3 قانــون و ماده 13 آيين نامه اجرايــي قانون تعيين تکليف 

وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
برابــر آراء صادره هيئــت موضــوع قانون تعييــن تکليــف وضعيت ثبتــي اراضي و 
ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي شهرســتان لنجان تصرفات مالکانه 
 و بلامعــارض متقاضي ذيل محرز گرديده اســت. لــذا مشــخصات متقاضي واملاک

 مورد تقاضا به شــرح زيــر به منظور اطــلاع عمــوم در دو نوبت به فاصلــه 15 روز در 
روزنامه هاي تعيين شــده توسط اداره فرهنگ و ارشاد اســلامي لنجان آگهي ميشود در 
 صورتي که اشــخاص نســبت به صدور ســند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند،

 مي توانند از تاريخ انتشــار اوليــن آگهي به مدت 2 مــاه اعتراض خود را بــه اداره ثبت 
اسناد و املاک لنجان تســليم و پس از اخذ رســيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم 
اعتراض، دادخواســت خود را به مرجع قضايــي تقديم نمايند. بديهي اســت در صورت 
 انقضــاي مدت مذکــور و عدم وصول اعتــراض، طبق مقــررات ســند مالکيت صادر

خواهد شد. 
1- راي شماره 140360302015000307 مورخ 1403/05/10  آقای اکبر عباسی فرزند 
ابراهيم نسبت به شش دانگ  يکباب خانه  به مساحت 189/88  متر مربع مفروز از پلاک  
107- اصلي واقع در زرين شهر بخش 9 ثبت اصفهان مع الواسطه خريداري شده از مالک 

رسمی ابوالفتح قهرمان
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/05/23                        

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/06/07
م الف: 1765101   مصطفي شمسي- رئيس اداره ثبت اسناد و املاک لنجان

مفاد آراء
5/141 آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه اجرايي قانون تعيين تکليف وضعيت 

ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
برابر آراء صادره هيئت موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد 
سند رسمي مستقر در واحد ثبتي شهرستان لنجان تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضي 
ذيل محرز گرديده است. لذا مشخصات متقاضي واملاک مورد تقاضا به شرح زير به منظور 
اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 15 روز در روزنامه هاي تعيين شده توسط اداره فرهنگ 
و ارشاد اسلامي لنجان آگهي ميشود در صورتي که اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت 
متقاضي اعتراضي داشته باشند، مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت 2 ماه اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد و املاک لنجان تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يک ماه از 
تاريخ تسليم اعتراض، دادخواســت خود را به مرجع قضايي تقديم نمايند. بديهي است در 
 صورت انقضاي مدت مذکــور و عدم وصول اعتراض، طبق مقررات ســند مالکيت صادر

خواهد شد. 
1403 خانــم  /05 /10 140360302015000300 مــورخ  1- راي شــماره 
ترانــه عباســی باغبادرانــی فرزنــد عباســقلی نســبت بــه يک ســهم مشــاع از 
نــه ســهم شــش دانــگ  يکبــاب ســاختمان  بــه مســاحت 19/06  متــر مربع 
 مفــروز از پــلاک  107- اصلــي واقــع در زريــن شــهر بخــش 9 ثبــت اصفهان 

مع الواسطه خريداري شده از مالک رسمی ابوالفتح قهرمان
2- راي شــماره 140360302015000301 مورخ 1403/05/10 آقای داريوش عباسی 
باغبادرانی فرزند عباسقلی نسبت به دو سهم مشاع از نه سهم شش دانگ  يکباب ساختمان  
به مساحت 19/06  متر مربع مفروز از پلاک  107- اصلي واقع در زرين شهر بخش 9 ثبت 

اصفهان مع الواسطه خريداري شده از مالک رسمی ابوالفتح قهرمان
3- راي شماره 140360302015000302 مورخ 1403/05/10 آقای محمد داود عباسی 
باغبادرانی فرزند عباسقلی نسبت به دو سهم مشاع از نه سهم شش دانگ  يکباب ساختمان  
به مساحت 19/06  متر مربع مفروز از پلاک  107- اصلي واقع در زرين شهر بخش 9 ثبت 

اصفهان مع الواسطه خريداري شده از مالک رسمی ابوالفتح قهرمان
4- راي شماره 140360302015000303 مورخ 1403/05/10 آقای محمد داور عباسی 
باغبادرانی فرزند عباسقلی نسبت به دو سهم مشاع از نه سهم شش دانگ  يکباب ساختمان  
به مساحت 19/06  متر مربع مفروز از پلاک  107- اصلي واقع در زرين شهر بخش 9 ثبت 

اصفهان مع الواسطه خريداري شده از مالک رسمی ابوالفتح قهرمان
5- راي شــماره 140360302015000304 مورخ 1403/05/10 خانم مژگان عباســی 
باغبادرانی فرزند عباسقلی نسبت به يک سهم مشاع از نه سهم شش دانگ  يکباب ساختمان  
به مساحت 19/06  متر مربع مفروز از پلاک  107- اصلي واقع در زرين شهر بخش 9 ثبت 

اصفهان مع الواسطه خريداري شده از مالک رسمی ابوالفتح قهرمان
6- راي شــماره 140360302015000305 مورخ 1403/05/10 خانم افســانه عباسی 
باغبادرانی فرزند عباسقلی نسبت به يک سهم مشاع از نه سهم شش دانگ  يکباب ساختمان  
به مساحت 19/06  متر مربع مفروز از پلاک  107- اصلي واقع در زرين شهر بخش 9 ثبت 

اصفهان مع الواسطه خريداري شده از مالک رسمی ابوالفتح قهرمان
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/05/23                        

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/06/07
م الف: 1765507   مصطفي شمسي- رئيس اداره ثبت اسناد و املاک لنجان

مفاد آراء
5/142 آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتی و 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره 140260302034004116 مورخ 1402/3/23 هيات اول موضوع قانون 
تعيين تکليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک کاشــان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/خانم سيد حسين هاشمی 
فرزند سيد اسداله بشماره شناســنامه 11923 صادره از قم در ششدانگ يک باب ساختمان 
به مساحت 120 متر مربع مفروز از پلاک 2006 فرعی از 15 اصلی واقع در بخش 2 کاشان 

محرز گرديده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکيت متقاضی اعتراضی داشته باشند ميتوانند از تاريخ انتشار 
اولين آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد ظرف مدت 
يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضايی تقديم نمايند. بديهی 
اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکيت 

صادر خواهد شد. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/5/23                                    

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/6/7        
م الف: 1767135 محمدعلی ناظمی اشنی رئيس ثبت اسناد و املاک کاشان

تحدید حدود اختصاصی
5/143 شــماره نامــه : 140385602024005061-1403/05/16 چــون تحديد حدود 
ششدانگ يک قطعه زمين ساده کشاورزی بدون درج اعيانی با کاربری کشاورزی به استثنا 
ثمنيه از اعيان به مساحت 139/58 متر مربع به شماره  پلاک ثبتی 20 فرعی از   3654 اصلی 
مفروزی از پلاک 3654/1  واقع در بخش 5 ثبت اصفهان که طبق پرونده ثبتی به نام غلامرضا 
هارونی فرزند حمزه در جريان ثبت است و به علت عدم حضور متقاضی ثبت به عمل نيامده 
اينک بنا به دستور قسمت اخير ماده 15 قانون ثبت و طبق تقاضای نامبرده تحديد حدود پلاک 
مرقوم در روز شنبه مورخ 1403/06/17 ساعت 9 صبح در محل شروع و به عمل خواهد آمد، 
لذا به موجب اين آگهی به کليه مجاورين اخطار می گردد که در روز و ســاعت مقرر در اين 
آگهی در محل حضور يابند و اعتراضات مالکين يــا مجاورين مطابق ماده 20 قانون ثبت از 
تاريخ تنظيم صورت مجلس تحديدی تا 30 روز پذيرفته خواهد شد و طبق تبصره 2 ماده واحده 
قانون تعيين تکليف پرونده های معترضی ثبت معترضين ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم 
اعتراض به اين اداره با تقديم دادخواست به مرجع ذيصلاح قضائی گواهی تقديم دادخواست 
 را اخذ و به اين اداره تســليم نماييد. تاريخ انتشــار: 1403/05/23 م الف: 1766558 

شبان رئيس منطقه ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان
فقدان سند مالکیت

5/144 شماره نامه: 140285602024012283- 1402/11/18 نظر به اينکه يک دانگ 
مشاع از ششدانگ پلاک 3235/17  واقع در بخش 5 اصفهان ذيل ثبت 217798 در صفحه 
218  دفتر 1176 به شماره چاپی سند دفترچه ای به شماره 160295 بنام خانم سکينه جعفری 
سابقه ثبت و صدور سند مالکيت دارد سپس به موجب گواهی انحصار وراثت شماره 202371 
مورخ 1399/10/13 شعبه 57 )حصر وراثت( شورای حل اختلاف اصفهان فوت نموده و ورثه 
حين الفوتش عبارتند از علی و دنيا که شهرت هر دو مظفری می باشند سپس وراث مذکور 
با  ارائه درخواست شماره 1402/8439  مورخ 1402/10/20 به انضمام دو برگ استشهاديه 

محلی که امضا شهود آن ذيل شماره يکتا 1402021500332327 و رمز تصديق 644996  
مورخ 1402/10/20 به گواهی دفترخانه اسناد رسمی 328 اصفهان رسيده است مدعی است 
که سند مالکيت مفقود شده و درخواســت صدور المثنای اسناد سهم الارث  مالکيت ملک 
فوق را نموده اند  لذا مراتب  به اســتناد تبصره يک اصلاحی ذيل ماده 120 آئين نامه قانون 
ثبت در يک نوبت آگهی می شود چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به ملک مرقوم 
يا وجود سند مالکيت نزد خود می باشد از تاريخ انتشار اين آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض 
خود را کتبا ضمن ارائه اصل سند مالکيت يا سند معامله به اين اداره تسليم و رسيد اخذ نمائيد 
تا مراتب صورت مجلس و اصل سند مالکيت به ارائه کننده سند مسترد گردد بديهی است اگر 
ظرف مدت مقرر اعتراضی نرسيد يا در صورت اعتراض اصل سند مالکيت يا سند معامله ارائه 
 نشود اقدام به صدور سند مالکيت المثنی طبق مقررات خواهد شد. م الف: 1767792 

شبان رئيس منطقه ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان
فقدان سند مالکیت

5/145 شماره نامه: 140385602025006047- 1403/05/13 نظر به اينکه آقای کريم 
نوروزی فرزند اسمعيل با تسليم دو برگ استشهاد شهود شماره 88026 مورخ 1403/4/27 
دفترخانه 32 اصفهان، مدعی مفقود شدن سند مالکيت دو دانگ مشاع از ششدانگ پلاک 
ثبتی شماره 3574 فرعی از 26 اصلی  واقع در بخش 14 ثبت اصفهان که تحت شماره چاپی 
101030 مورد ثبت صفحه 53 دفتر 562 صادر و تسليم گرديده و نامبرده اظهار داشته که سند 
مالکيت مرقوم در اثر جابجايی مفقود گرديده و تقاضای صدور سند مالکيت المثنی نموده است. 
لذا مراتب  به استناد تبصره يک اصلاحی ذيل ماده 120 آئين نامه قانون ثبت در يک نوبت 
آگهی می شود چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به ملک مرقوم يا وجود سند مالکيت 
نزد خود می باشد از تاريخ انتشار اين آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را کتبا ضمن ارائه 
اصل سند مالکيت يا سند معامله به اين اداره تسليم و رسيد اخذ نمايد تا مراتب صورتمجلس و 
اصل سند مالکيت به ارائه کننده سند مسترد گردد بديهی است اگر ظرف مدت مقرر اعتراضی 
نرسيد يا در صورت اعتراض اصل سند مالکيت يا سند معامله ارائه نشود اقدام به صدور سند 
مالکيت المثنی طبق مقررات خواهد شد. م الف: 1767885 ابوالفضل شهرياری نائينی 

مدير واحد ثبتی حوزه ثبت ملک غرب اصفهان
فقدان سند مالکیت

5/146 شماره نامه: 140385602025005528- 1403/05/01 نظر به اينکه خانم زهره 
سادات سيد قلعه فرزند سيد مهدی با تســليم دو برگ استشهاد شهود شماره 22538 مورخ 
1403/3/30 دفترخانه 167 اصفهان، مدعی مفقود شــدن سند مالکيت ششدانگ پلاک 
ثبتی شماره 8288 فرعی از 12 اصلی  واقع در بخش 14 ثبت اصفهان که تحت شماره چاپی 
783717  در صفحه 134 دفتر 837 صادر و تســليم گرديده و نامبرده اظهار داشته که سند 
مالکيت مرقوم در اثر جابجايی مفقود گرديده و تقاضای صدور سند مالکيت المثنی نموده است. 
لذا مراتب  به استناد تبصره يک اصلاحی ذيل ماده 120 آئين نامه قانون ثبت در يک نوبت 
آگهی می شود چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به ملک مرقوم يا وجود سند مالکيت 
نزد خود می باشد از تاريخ انتشار اين آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را کتبا ضمن ارائه 
اصل سند مالکيت يا سند معامله به اين اداره تسليم و رسيد اخذ نمايد تا مراتب صورتمجلس و 
اصل سند مالکيت به ارائه کننده سند مسترد گردد بديهی است اگر ظرف مدت مقرر اعتراضی 
نرسيد يا در صورت اعتراض اصل سند مالکيت يا سند معامله ارائه نشود اقدام به صدور سند 
مالکيت المثنی طبق مقررات خواهد شد. م الف: 1768020 ابوالفضل شهرياری نائينی 

مدير واحد ثبتی حوزه ثبت ملک غرب اصفهان



۹۸درصد از پهنه استان اصفهان گرفتار کم آبی و خشکسالی است

چقدر این تیترها تکراری است!
مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان گفت: ۳۶۰ روستای استان اصفهان به دلیل خشکی 
چاه ها، امکان تأمین آب پایدار ندارند و از طریق تانکر سیار آب رسانی می شوند، تأثیرات کم آبی و 
خشکی زاینده رود تنها مختص به بخش شرب نمی شود، بلکه در بخش کشاورزی و حتی تأمین 

آب برای فضای سبز نیز تأثیرگذار است.
منصور شیشه فروش در گفت وگو با »ایمنا« با بیان اینکه ۹۸ درصد از پهنه استان اصفهان گرفتار 
کم آبی و خشکسالی است، اظهار کرد: گرمای شدید و خشکی رودخانه زاینده رود سبب کاهش 

سطح آب های زیرزمینی، خشکی و تغییر کیفیت آب بیشتر چاه های استان شده است.
وی پیرامون اینکه در زمان حاضر ۳۶۰ روستای اســتان اصفهان به دلیل خشکی چاه ها، امکان 
تأمین آب پایدار ندارند و از طریق تانکر سیار آب رسانی می شوند، افزود: تأثیرات کم آبی و خشکی 
زاینده رود تنها مختص به بخش شرب نمی شود، بلکه در بخش کشاورزی و حتی تأمین آب برای 

فضای سبز نیز تأثیرگذار است.
مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان با اشاره به اینکه، رودخانه زاینده رود تنها منبع تأمین 
منابع آبی در استان است، تصریح کرد: در حال حاضر سامانه آب رســانی اصفهان نیز بسیار در 
وضعیت شکننده قرار دارد، به طوری که در شــرایط بحرانی با کمبود منابع آبی در استان مواجه 

می شویم.
وی درباره تنش شدید آب شرب با کمبود ۳ مترمکعب در اصفهان گفت: با افزایش دما و احاطه 
چندوجهی استان با پدیده خشکسالی متوالی، فعالیت کانون های گردوغبار و خشکی رودخانه 
زاینده رود، چشــمه ها و چاه های بیشتر روستاهای اســتان با کاهش میزان و کیفیت منابع آب 

روبه رو هستند.
شیشه فروش با بیان اینکه طی یک ماه گذشته تاکنون شــرایط ماندگاری الگوی گرم تابستانه 
جنب حاره ای در استان اصفهان حاکم بوده است، اظهار کرد: این پدیده از مناطق عربستان نیز 
در استان تقویت شده اســت، به طوری که در ماه های تیر و مرداد سال جاری گرم ترین روزها را 

تجربه کردیم.
وی در پاسخ به اینکه چرا موقعیت دمایی و بیابانی اصفهان نســبت به دیگر استان ها متفاوت 
است، افزود: اســتان اصفهان علاوه بر متأثر بودن از کانون های فرسایش بادی شناسایی شده 
داخلی در شمال و شرق در مناطق هم مرز با استان های یزد، قم، خراسان جنوبی و سمنان و نیز 
در اثر خشکی رودخانه زاینده رود و اراضی رهاسازی و کشت نشده به دلیل کمبود منابع آب های 
سطحی و زیر زمینی نیز تحت تأثیر کانون های داخلی و نقطه ای ایجاد شده است؛ به شکلی که با 

وزش باد با سرعت ۱۰ و ۱۵ متر بر ثانیه هم با خیزش گرد و خاک مواجه می شود.
مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان با اشاره به اینکه مساحت کانون های فرسایش بادی 
در استان در وضعیت بحرانی به میزان یک میلیون و ۵۰۵ هزار هکتار شناسایی شده است، گفت: 
حدود ۱۵۰ هزار هکتــار در اولویت اجرای طرح های بیابان زدایی، نهــال کاری، اجرای طرح های 
آبخیزداری و سایر روش های کنترلی در ۱۴ کانون مطالعه شده در شهرستان های خور و بیابانک 
نایین، کاشان، آران و بیدگل، اردستان، اصفهان، برخوار، نطنز، هرند، ورزنه، کوهپایه، گلپایگان، 

شهرضا، جرقویه و سجزی است.
وی عنوان کرد: در استان اصفهان با شرایط بیابان زایی و گرم و خشک مواجه هستیم که حفاظت 
از صنعت کشــاورزی، نگهداری از گونه های گیاهی، حفظ محیط زیست و کاهش آلودگی در اثر 

گردوغبار از مهم ترین نتایج اقدامات انجام شده در راستای بیابان زدایی در استان است.
شیشه فروش با اشــاره به اینکه در سال گذشته ۵۳ روز هوای ناســالم و امسال تعداد روزهای 
ناسالم همراه با گردوغبار در اســتان ۴۰ روز ثبت شده است، افزود: شــاخص آلایندگی هوای 
اصفهان طی روزهــای اخیر به علت انتشــار ازن به عنوان آلاینــده ثانویه و گردوغبار ناشــی از 

کانون های فرسایش بادی در وضعیت ناسالم برای عموم گزارش شده است.

رئیس ستاد بازسازی و نوســازی عتبات عالیات استان اصفهان گفت: 
در اربعین امسال ۱۸۰ موکب اصفهانی در خدمت زائران هستند که از این 
تعداد ۲۱ موکب در نقاط صفر مرزی و ۳۳ موکب در مسیر نجف به کربلا 

مستقر هستند.
 به گزارش »تسنیم«، جعفر عسگری در نشست با اصحاب رسانه با اشاره به 
در پیش بودن اربعین حسینی، گفت: امروز اربعین و نام امام حسین)ع( 
جهانی شده و اربعین امســال نویدبخش ظهور امام زمان)عج( است.

زمانی که امام زمان )عج( ظهور کنند، یکی از شــعارهای امام، یالثارات 
الحسین)ع( است و دسته های عزاداری در سراسر از جهان از واشنگتن 
تا لندن ثابت می کند که نام سیدالشهدا)ع( در جهان شناخته شده است.

وی با بیان اینکه همان طور که مقام معظم رهبری فرمود، اربعین تمدن ساز 
است، افزود: بر همین اساس باید اربعین در تمام جهات مورد توجه قرار 
بگیرد و لازم است که در همه ابعاد سیاسی، اقتصادی، امنیتی، اجتماعی، 
فرهنگی و غیره کارشناسان، فرهیختگان، اندیشــمندان و روحانیون با 
برنامه ریزی بلندمدت پای کار بیایند و همه تشنگان و عاشقان حسینی را 

از این رخداد جهانی بهره مند کنند.
رئیس ستاد نوسازی و بازسازی عتبات عالیات استان اصفهان خاطرنشان 
کرد: کارشناسان مختلف باید با برنامه ریزی بلند مدت از ظرفیت اربعین 
برای روشنگری بشریت استفاده کنند. باید نگاه ها به اربعین تغییر کند و 
این رسالت بر عهده رسانه هاست. وی با بیان اینکه اربعین رویش دارد، 
افزود: سال گذشته ۲۲ میلیون زائر اربعین داشتیم و طبق گفته مسئولین 
عراقی این میزان امسال به ۲7 میلیون زائر رسیده است که ۵ میلیون نفر 

از آنها ایرانی هستند.

عسگری اضافه کرد: وحدت بین آزادی خواهان و ارادتمندان اهل بیت)ع( 
جهان می تواند بسیار کارساز باشــد و بر همین اساس وظیفه داریم که با 
زائرین اقصی نقاط جهان ارتباط برقرار کنیم.وی با بیان اینکه شعار محوری 
اربعین امسال »کربلا طریق الاقصی« است، گفت: این شعار متناسب با 
وضعیت مردم مظلوم غزه و شهادت شــخصیت های بزرگی مثل شهید 
اسماعیل هنیه در مقابل گستاخی و جنایت های رژیم ملعون صهیونیستی 

انتخاب شده است.

یکی از برکات اربعین وحدت بشریت و جهان اسلام علیه کفر است
عســگری با بیان اینکه یکی از برکات اربعین وحدت بشــریت و جهان 
اسلام علیه کفر است، خاطرنشــان کرد: باید در انجام امور فرهنگی مؤثر 
و معرفت افزایی به کمک مسئولین عراقی برویم؛اربعین امسال با سال 
گذشته متفاوت است و باید نحوه عملکرد در حوزه های مختلف نیز متفاوت 
باشد. وی با بیان اینکه دنیا تشنه فرهنگ حسینی است و باید دیدگاه ها 
به اربعین تغییر کند، یادآور شد: اربعین تنها یک مراسم مذهبی چند روزه 
نیست و باید این تفکر تغییر کند؛ دشمن برنامه دارد که اربعین را به انحراف 
بکشاند و اگر از اربعین حراست نکنیم، همانند اتفاقی که در دهه محرم و 

در کرج رخ داد، دچار آسیب خواهیم شد.

اربعین نیازمند کار فرهنگی عمیق است
رئیس ستاد نوســازی و بازسازی عتبات عالیات اســتان اصفهان بیان 
کرد: کمیته های فرهنگی موظف هستند که در تولید محصولات فرهنگی 
همکاری بیشتری داشته باشند تا زائران بدانند که در این مسیر نورانی باید 

چه برداشت های فرهنگی عمیقی داشته باشند. وی اضافه کرد: اربعین 
نیازمند کار معرفتی عمیق است و در این راستا باید به سراغ قشری رفت که 
تاکنون توفیق زیارت کربلا را پیدا نکرده و زمینه را برای حضور و بهره برداری 
این عزیزان را فراهم کنیم و رسانه ها نیز در این خصوص باید از مسئولین 

مطالبه گری کنند.
وی با تأکید بر اینکه برای ارتباط گیری با زائران غیر ایرانی باید برنامه ریزی 
داشته باشیم، افزود: دانشــگاه ها، نهادهای فرهنگی و حوزه هایی که در 
این مورد تخصص و امکاناتی دارند، باید پای کار بیایند و در همین زمینه 
چند تیم فرهنگی را مجهز کرده ایم تا با زائران غیر ایرانی ارتباط برقرار کنند.

اصفهان پس از تهران و خوزستان بیشترین موکب را دارد
رئیس ستاد نوسازی و بازســازی عتبات عالیات استان اصفهان گفت: 
بسیاری از زائران غیر ایرانی اربعین عاشق فرهنگ ایران اسلامی هستند 
اما متأسفانه در این حوزه کار فرهنگی سازمان یافته ای انجام نمی شود و 

باید در حوزه فرهنگی و تبلیغی تولیدات داشته باشیم.
عسگری با بیان اینکه ستاد توسعه و بازسازی عتبات سه مأموریت دارد، 
افزود: توسعه و بازسازی عتبات عالیات یکی از مأموریت های این ستاد 
است؛ صحن حضرت زهرا )س( در نجف به وسعت ۲۵۸ هزار مترمربع با 
نذورات مردم ساخته شده و در اربعین مورد استفاده زائران است؛ علاوه بر 
این حدود 7۰ درصد از عملیات اجرایی صحن حضرت زینب)س( در کربلا 

به پایان رسیده و مورد استفاده قرار می گیرد.
وی با بیان اینکه استان اصفهان بعد از تهران و خوزستان بیشترین موکب 
را دارد،ادامه داد: وظیفه اصلی ستاد مدیریت و نظارت مواکب است؛ برای 
اربعین امسال ۲۲۰ موکب در سطح استان ثبت نام کرده بودند که برخی از 
آنها دارای کمبودهایی بودند و با هم تلفیق شدند و در حال حاضر ۱۸۰ موکب 
در استان داریم که از این تعداد ۲۱ موکب در نقطات صفر مرزی، ۳۳ موکب 
در مسیر نجف به کربلا، ۱۹ موکب در نجف اشرف،۵ موکب در کاظمین و 
سامرا و مابقی در کربلا مستقر هستند و به زائران خدمات رسانی می کنند.

عسگری تأکید کرد: در حوزه های تبلیغی و فرهنگی در موکب ها کارهای 
خوبی صورت گرفته اما باید این اقدامات سازمان دهی شود؛ برای موکب ها 
کارنامه آموزشی ایجاد و موکب ها با نذورات مردم تجهیز و اداره می شود 
و هیچ گونه بودجه دولتی نداریم. وی ادامه داد: از مسئولین کشور انتظار 
داریم که با کمک مسئولین عراق نســبت به اصلاح زیرساخت ها اقدام 
کنند، زیرساخت  شبکه برق عراق بســیار مشکل دارد و بر اثر قطعی برق، 

آتش سوزی های زیادی رخ می دهد و باید اصلاح شود.
رئیس ستاد نوسازی و بازســازی عتبات عالیات استان اصفهان با بیان 
اینکه موکب های استان اصفهان از مرز شلمچه وارد عراق می شوند، گفت: 
کمیته بهداشت و درمان ستاد اربعین به زائران خدمات بهداشتی و درمانی 
ارائه خواهد داد و اســتان اصفهان در این ایام چهار موکب درمانی خواهد 
داشت.شــهرداری اصفهان نیز در مرز چزابه و کربلا خدمات دهی خواهد 
داشت؛ علاوه بر موارد فوق برای حمل و نقل زائران پیش بینی های خوبی 

انجام شده و ۲۵۰ مبلغ نیز برای انجام امور فرهنگی اعزام خواهد شد.

اخبار جامعه

مدیــرکل مدیریت بحــران اســتانداری اصفهان 
جزئیات تکمیلی واژگونی تانکر حامل سوخت گاز 
مایع در مسیر محور فرعی انارک_ شهراب را تشریح 
کرد. منصور شیشــه فروش در گفت وگو با »ایمنا« 
درباره واژگونــی تانکر حامل ســوخت گاز مایع در 
اصفهان، اظهار کرد: واژگونــی تانکر حامل گاز مایع 
ساعت ۲۱:۰۰ یکشنبه، بیست و یکم مرداد در مسیر 

محور فرعی انارک_ شهراب در محدوده پل راه آهن 
۸۰ کیلومتری شهر نایین گزارش شده است.

وی افزود: در پی وقوع این حادثه بلافاصله عوامل 
مدیریت بحران فرمانداری شهرســتان، راهداری، 
پلیس راه، شرکت گاز، شــرکت نفت، شهرداری و 
آتش نشــانی در محل حاضر شــدند و برای ایمن 

سازی محل حادثه اقدام کردند. 
مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان با بیان 
اینکه در پی واژگونی تانکر حامل ســوخت گاز مایع 
در مســیر محور فرعی انارک_ شهراب، راننده تانکر 
مجروح شد، تصریح کرد: در پی جراحات حاصل از 

این حادثه، بلافاصله راننده توسط تیم   های امدادی 
و متخصص به مرکز درمانی منتقل شد. 

شیشــه فروش گفت: به دنبال وقوع حادثه مذکور 
ایمن ســازی و اعمال محدودیت تــردد در محور 
مربوطه انجام و اطلاع رسانی لازم به مدیریت راه آهن 
برای انجام تمهیــدات ضروری ایمنــی در حرکت 

ترن ها نیز انجام شد. 
وی خاطرنشان کرد: مقرر شده اســت با پیگیری 
شرکت نفت و همکاری راهداری و از طریق شرکت 
مالک خودرو، تخلیــه محموله و انتقــال تانکر به 

صورت ایمن به بیرون محور عملیاتی شود.

واژگونی تانکر حامل گاز مایع در محدوده پل راه آهن 
اصفهان حادثه ساز شد

مبلغان اصفهانی راهی 
سفر   اربعین  شدند 

با نزدیک شــدن بــه یکــی از بزرگ 
ترین حماســه های مسلمانان جهان؛ 
پیــاده روی عظیم اربعین حســینی، 
دومین مراســم آیین بدرقــه مبلغان 
اربعین با حضور طلاب اصفهان برگزار 
شد و آنها راهی این سفر معنوی شدند.

 اسناد اتباع خارجی متقاضی حضور در اربعین حسینی 
صادر شد

سازمان ملی مهاجرت اعلام کرد: همه اسناد متقاضیان شرکت در آیین پیادروی اربعین حسینی 
صادر شده و در اختیار دفاتر کفالت کل کشور قرار گرفته است.

به گزارش »ایمنا« و به نقل از ســازمان ملی مهاجرت، در اطلاعیه شــماره ۸ کمیته اربعین اتباع و 
مهاجرین خارجی آمده است: به اطلاعیه تمامی اتباع و مهاجرین خارجی که در سامانه سهما سازمان 
ملی مهاجرت مبادرت به ثبت نام اربعین حسینی کرده اند می رســاند اسناد متقاضیان صادر و در 

اختیار دفاتر کفالت کل کشور قرار گرفته است.
این سازمان از اتباع خارجی خواسته است با مراجعه به سامانه سهما نسبت به تحویل این مدارک 
اقدام نمایند. همچنین در اطلاعیه شماره ۹ کمیته اربعین مهاجرین و اتباع خارجی بار دیگر بر ثبت 

نام متقاضیان به دو روش حضوری و غیرحضوری تأکید شد.
در این اطلاعیه آمده اســت: با توجه به ایجاد بسترهای صدور ســند خادم در محل اقامت اتباع و 
مهاجرین خارجی و عدم صدور ســند خادم در مرزهای خروجی کشور و با توجه به فرصت محدود 
تا پایان ثبت نام عاشقان متقاضی شرکت در مراسم اربعین، جهت ثبت نام و دریافت دفترچه، بر 

اساس اطلاعیه های قبلی؛ به دو روش ثبت نام حضوری و غیرحضوری نمایند.

چاپ ۹۰ درصدی کتب درسی با کاغذهای ایرانی 
رئیس ســازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشــی وزارت آموزش و پرورش از تغییرات محتوایی 
چند کتاب درســی به صورت آزمایشی خبر داد و گفت: چاپ ســپاری ۹۰ درصد کتب درسی انجام 

شده است.
حجت الاسلام علی لطیفی در جمع خبرنگاران با اشاره به اینکه در سال جاری وزارتخانه زمانبندی 
پروژه مهر را جلوتر انداخته و سیر پیشــرفت ثبت سفارش کتب درسی از سال گذشته پیشی گرفته 
است، اظهار کرد: نسبت به توزیع کتاب برای پایه ورودی دهم نگرانی داریم، اما مشکلی از نظر توزیع 
کتاب برای پایه اول ابتدایی وجود ندارد و ثبت نام در مدارس بــرای پایه دهم نیز باید زودتر انجام 

شود تا مشکلی پیش نیاید.
وی با اشاره به تأخیر در اعلام نتایج مدارس سمپاد و نمونه دولتی و احتمال بروز مشکل در توزیع 
کتاب های درسی افزود: سال گذشته تأخیر ایجاد شــده در اعلام نتایج بیشتر بود، اما به طور کلی 
هر اقدامی که منجر به تأخیر در روند ثبت نام شود، در ثبت سفارش کتب درسی نیز تأثیرگذار است.

رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشــی وزارت آموزش و پرورش با اشاره به فعال بودن 
سامانه برای اصلاح اطلاعات پایه های میانی و ثبت سفارش پایه های ورودی تصریح کرد: بیش از 
۹۰ درصد کتاب ها چاپ سپاری شده و طبق برنامه ریزی های انجام شده سعی می شود تا نیمه اول 

شهریور، توزیع استانی کامل شود.
حجت الاسلام لطیفی با اشاره به رفع موانع چاپ کتاب های درسی ادامه داد: بخشی از موانع چاپ 
کتب درسی رفع نشده است که بعضی از این موانع به صورت کیفی است، در واقع کیفیت کتب باید 
افزایش یابد و در حوزه تأمین اعتبار نیز تأخیری وجود دارد که به فرایند توزیع کتب لطمه وارد می کند.

وی با بیان اینکه برای مهر سال جاری مشکلی در راستای چاپ کتب درسی وجود ندارد و موانع رفع 
شده است، گفت: برای ۹۰ درصد کتب در سال جاری از کاغذهای ایرانی تهیه شده است، طبق توافق 
انجام شده برای چاپ کتب، مقرر شده بود که صددرصد از کاغذهای ایرانی استفاده شود، اما با تأخیر 

ایجاد شده در بخش تأمین اعتبار، ۱۰ درصد از کتب از ذخیره کاغذ خارجی چاپ شد.
رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشــی وزارت آموزش و پرورش با اشاره به اندک بودن 
تغییرات محتوایی کتب درسی در ســال جاری اضافه کرد: چند کتاب مانند کتاب کار و فناوری پایه 
ششم و هفتم که سال گذشته اجرای آزمایشی داشتند، آزمایشــی خواهد بود و این طرح در چند 

استان اجرا خواهد شد.

عکس خبر

خبر روزبا مسئولان

رئیس سازمان غذا و دارو اعلام کرد

لزوم افزایش ذخایر 
استراتژیک دارو 

رئیس ســازمان غذا و دارو بــر تأمین پایدار 
ارز و همچنین نقدینگــی کافی برای صنعت 
دارو، تجهیــزات و شیرخشــک تأکید کرد و 
درخواست های این سازمان و صنایع از بانک 
مرکزی و سازمان برنامه و بودجه را مطرح کرد. 
دکتــر ســیدحیدر محمــدی در گفت وگو با 
»ایسنا« درباره آخرین وضعیت بازار دارویی 
کشــور و تخصیص ارز جهت تأمین نیاز بازار، 
گفــت: در حال حاضر وضعیت بــازار دارویی 
کشور نســبتاً پایدار اســت و لازم است روند 
تخصیص ارز و تأمیــن منابع به صورت کامل 
و مستمر صورت گیرد تا متعاقباً نیازهای بازار 

دارویی کشور نیز به موقع تأمین شود. 
وی گفت: با توجه به همکاری بانک مرکزی از 
ابتدای امسال تاکنون، در حال حاضر شرایط 
خوب است اما لازم است که ذخایر استراتژیک 
را به ویژه در حوزه داروهای اساسی افزایش 
دهیم و تلاشــمان در این راستاســت. یعنی 
یکی از مسائل خیلی مهم برای ما آن است که 
ذخایر استراتژیک برای داروهای اساسی بالا 
رود. محمدی ادامه داد: دو عامل در افزایش 
ذخایر استراتژیک دارو مهم است؛ یکی تأمین 
پایدار ارز و دیگری تأمین نقدینگی کافی. در 
حوزه ارز تقریباً از ابتدای ســال شرایط خوب 
بوده و امیدواریم تا پایان سال با همین روش 
و به صورت کامل، کافی و مستمر تأمین شود. 
رئیس سازمان غذا و دارو افزود: دیگری بحث 
نقدینگی است که اکنون شرایط خوبی ندارد. 
در تأمیــن نقدینگی موارد مختلفــی اثرگذار 
است؛ ابتدا آنکه فروش شرکت ها باید خوب 
باشد، دیگری هم برگشت سرمایه شرکت ها و 
پرداخت بیمه ها است و دیگری هم تسهیلات 
بانکی اســت. در بخش تســهیلات بانکی، 
متأســفانه بانک ها چندان همکاری ندارند، 
تسهیلات نمی دهند و یکی از گلایه های صنایع 
دارو، تجهیزات و شیرخشــک آن اســت که 
تسهیلات به آنها تعلق نمی گیرد. در مجموع دو 
مبحث تسهیلات بانکی و همچنین پرداخت 

مطالبات بیمه ای بسیار مهم است.

رئیس پلیس فتا فرماندهی انتظامی استان اصفهان از شناسایی و دستگیری عامل فروش داروهای غیرمجاز سقط جنین در فضای مجازی خبر داد. به گزارش 
»تسنیم«، سرهنگ سید مصطفی مرتضوی در این خصوص گفت: در راستای مبارزه با فروشندگان غیرمجاز دارو در فضای مجازی کارشناسان این پلیس طی 
رصد و پایش صورت گرفته ، یک صفحه اینستاگرامی با بیش از چند هزار دنبال کننده که اقدام به فروش غیرمجاز انواع داروی نایاب و کمیاب می کرد را شناسایی 
کردند. وی افزود: کارشناسان با اقدامات هوشمندانه پلیسی یک متهم را در این رابطه شناسایی و ضمن هماهنگی با مرجع قضایی وی را در یکی از محلات شهر 
اصفهان دستگیر کردند. رئیس پلیس فتا فرماندهی انتظامی استان اصفهان با اشاره به کشف مقادیر قابل توجهی انواع داروهای غیرمجاز در بازرسی از مخفیگاه 
متهم گفت: متهم دستگیر شده پس از انتقال به پلیس فتا در تحقیقات اولیه به فروش داروهای فاسد و غیرمجاز سقط جنین تحت عنوان داروی کمیاب و نایاب 
اعتراف کرد که پس از تشکیل پرونده برای انجام اقدامات قانونی به مرجع قضایی تحویل داده شد. وی با تأکید بر ممنوع بودن خرید و فروش محصولات دارویی 
بدون مجوز در فضای  مجازی به شهروندان توصیه کرد: با توجه به اینکه امکان ارائه داروهای تقلبی غیر مجاز و تاریخ گذشته در فضای مجازی متصور است، بهتر 
است هرگونه دارو و مواد بهداشتی را از داروخانه ها یا مراکز بهداشت مجاز تهیه کنند. همچنین مردم می توانند برای کسب اطلاعات بیشتر در خصوص تهدیدات و 
آسیب های فضای سایبری و یا اعلام هرگونه موارد مشکوک مراتب را از طریق مرکز فوریت های سایبری به شماره تلفن ۰۹۶۳۸۰ و یا سایت پلیس فتا به آدرس 

www.fata.gov.ir با کارشناسان ما در میان گذارند.

عامل فروش داروهای غیرمجاز در اصفهان دستگیر شد

سه شنبه  ۲۳ مرداد ۱۴۰۳ / ۸ صفر ۱۴۴۶ / ۱۳ آگوست  ۲۰۲۴ / شماره ۴۱۵۳

رئیس ستاد بازسازی و نوسازی عتبات عالیات استان اصفهان: ۱۸۰ موکب اصفهان به 
زائران حسینی خدمت رسانی می کنند

در مسیر بهشت

عکس: تسنیم



3 طلایی پوش در فهرست برترین بازیکنان سال فوتبال  مرضیه غفاریان
ایران قرار گرفتند. روز یکشنبه و در فاصله 4 روز مانده 
به آغاز لیگ 24 مراسم برترین های بیست و سومین دوره لیگ برتر ایران برگزار شد. 
در این بین، سه عنوان برتر از آن ستاره های سابق سپاهان شد: شهریار مغانلو، رامین 
رضاییان و محمدجواد حسین نژاد؛ سه بازیکنی که در فصل جاری راهشان را از این 

تیم اصفهانی جدا کردند. در این مراسم فقط رضاییان حضور داشت و دو مهره هجومی 
سابق سپاهان به واسطه پیوســتن به تیم های خارجی و حضور در تمرینات پیش 

فصل تیم جدیدشان جزو غایبان مهم این مراسم بودند. 
شهریار مغانلو، یکی از مهمانان غایب مراســم برترین های لیگ 23 بود. آقای گل 
لیگ برتر که پس از جدایی از سپاهان به الاتحاد کلبا پیوست به جای حضور در سالن 

همایش های برج میلاد در مراســم رونمایی از کیت جدید باشگاه جدیدش برای 
حضور در ادونک لیگ امارات شرکت کرده بود؛ جایی که صاحب کفش طلای لیگ برتر 
خلیج فارس برای تکرار این عنوان در شیخ نشین امارات کار سختی در پیش خواهد 
سپاهانی ها که در دو فصل گذشته با پیراهن سپاهان قاطعانه بر صدر  داشت. شهریار ِ
جدول گلزنان برتر در لیگ  برتر ایران تکیه زده بود برای ایستادن در چنین جایگاهی 
در ادونک لیگ باید از مهاجمان قدری همچون عمر خربین، فابیو لیما، ایگور ژسوس 

و همچنین مهاجم هموطنش سردار آزمون پیشی بگیرد.
مغانلو در فصل گذشته با 16 گل در 27 بازی که برای تیم مورایس به ثمر رساند بالاتر 
از رضا اسدی و رحمان جعفری برای دومین فصل پی در پی موفق شد آقای گل لیگ 
برتر شود. اسدی و جعفری هر کدام با 10 گل زده نزدیک ترین تعقیب کنندگان مهاجم 
سابق سپاهان بودند. شهریار در حالی که می توانست با ادامه حضور در تیم سپاهان 
برای هت تریک کردن در آقای گلی تلاش کند تصمیم گرفت راهی امارات شود تا در 
فصل جاری شانس خود را برای رســیدن به این عنوان در خط حمله »ببرها« و در 
رقابت با مهاجمان حاضر در ادونک لیگ امتحان کند. در فصل گذشته عمر خربین با 
18 گل زده در 24 بازی و 1968 دقیقه حضور در خط حمله الوحده موفق به تصاحب 
کفش طلای این مسابقات شد؛ یعنی این مهاجم سوری در هر 109 دقیقه، یک بار 
موفق به گشودن سنگر رقبا شده در حالی که شهریار در  هر 129 دقیقه یک گل برای 
سپاهان به ثمر رسانده است؛ با این تفاسیر، مهاجم ایرانی الاتحاد کلبا برای رسیدن 

به آقای گلی ادونک لیگ باید بیش از پیش تلاش کند.
تلاش بیشتر برای تکرار موفقیت ها چیزی اســت که هم تیمی شهریار در لیگ برتر 
روسیه نیز برای درخشش دوباره به آن نیاز دارد. محمد جواد حسین نژاد که با عملکرد 
درخشان خود در آسمان فوتبال اصفهان و ایران با پوشیدن پیراهن طلایی سپاهان 
موفق شد عنوان پدیده لیگ برتر 23 را از آن خود کند همچون مهاجم 29 ساله این تیم 
اصفهانی تصمیم گرفت لژیونر شود. نام این هافبک 21 ساله در تمرینات پیش فصل 
گذشته طلایی پوشان به واسطه شباهتش به محمد نادری، مدافع ملی پوش تراکتور 
بر سرزبان ها افتاد. حسین نژاد اما با نمایش تماشایی اش در هفته دوم لیگ 23 در 
دربی اصفهان، هم سرمربی پرتغالی سپاهان را به وجد آورد و هم با اثبات توانایی خود 
راه را برای ادامه حضور ش در ترکیب این تیم هموار کرد. در نهایت این پدیده جوان با 
عملکردی تأثیرگذار در سپاهان و ثبت 2 پاس گل در لیگ برتر و همچنین درخشش 
در لیگ قهرمانان آسیا و به ثمر رساندن 2 گل برای طلایی پوشان و یک پاس گل در 
این بازی ها نه تنها امیر قلعه نویی را نیز مجاب به دعوت از خود برای حضور در جمع 
ملی پوشان کرد بلکه موفق شد عنوان پدیده بیست و سومین دوره لیگ برتر را نیز از 
آن خود کند. این هافبک ملی پوش اما یکشنبه در مراسم معرفی برترین های لیگ 
ایران حضور نداشت چرا که او نیز همچون آقای گل سپاهانی این رقابت ها تصمیم به 
جدایی از تیم مورایس و کوچ از ایران و اصفهان گرفت. هافبک 21 ساله سپاهانی ها 
با پیوستن به تیم آنژی ماخاچ قلعه و حضور در لیگ برتر روسیه قدم در راهی گذاشت 

که 17 سال پیش سردار آزمون با جدایی از طلایی پوشان اصفهانی و پیوستن به روبین 
کازان آن را طی کرد. باید منتظر ماند و دید آیا حسین نژاد موفق می شود جا پای ستاره 

خط حمله تیم ملی ایران بگذارد و در لیگ برتر روسیه بدرخشد؟ 
اما برخلاف این دو مهره هجومی سابق ســپاهان، رامین رضاییان در مراسم برترین 
های لیگ 23 حضور داشــت. مدافع ســابق طلایی پوشــان با درخشش در جمع 
شــاگردان ژوزه مورایس و ثبت 8 گل و 6 پاس گل با پیراهن طلایی ها، عنوان مرد 
سال فوتبال ایران را از آن خود کرد. رضاییان هم مانند دو هم تیمی سابقش با جدایی 
از ســپاهان برای فصل جدید ماجراجویی جدیدی را آغاز کرده است. مدافع سابق 
طلایی پوشان که سابقه حضور در تیم پرسپولیس را نیز در کارنامه خود دارد بار دیگر 
به تهران بازگشت تا این بار با حضور در جمع آبی پوشان پایتخت به آوردگاه لیگ برتر 
پای بگذارد. رامین پس از دریافت این جایزه با انتشــار استوری در صفحه شخصی 
خود در اینستا و تأکید بر »جنگیدن« در »مسیر درست« برای رسیدن به »اهدافش«، 
»قوی تر« از قبل و با »جان و قلب«، تلویحاً به استقلالی ها قول داد که سعی می کند 
با درخشش در جمع شاگردان نکونام در فصل جاری نیز این عنوان را از آن خود کند.

اگر رامین رضاییان موفق شود به این وعده خود جامه عمل بپوشاند و اگر شهریار و 
حسین نژاد در لیگ های برتر امارات و روسیه به درخشش خود ادامه دهند بدون 
شک سپاهانی ها بیش از همه حسرت از دســت دادن این سه مهره کلیدی خود 
را خواهند خورد. سه بازیکنی که با عملکرد درخشــان خود در ترکیب تیم مورایس 
حداقل نقش بــی بدیلی در بالا بردن آمــار گلزنی این تیم اصفهانی داشــتند. اما 
جالب آنجاست که از یک ســو رضاییان برای آنکه مرد سال فوتبال ایران شود گوی 
رقابت را از جواد آقایی پور از استقلال خوزستان و مهدی لیموچی از آلومینیوم، دیگر 
کاندیداهای کســب این عنوان ربود؛ دو بازیکنی که در بازار تابستانی در سبد خرید 
سپاهان قرارگرفتند با این امید که جای خالی ستاره های از دست داده را برای این 
تیم اصفهانی پر کنند. از سوی دیگر  نیز حسین نژاد برای اینکه به عنوان پدیده لیگ 
23 انتخاب شود از سد سعید سحرخیزان )مهاجم سابق گل گهر سیرجان( و حسین 
گودرزی )مدافع سابق شمس آذر( گذشت. در این بین اگرچه مهاجم 21 ساله گل 
گهر نیز مانند حسین نژاد راهی روسیه شده تا در فصل جاری شاهد رقابت این دو 
ستاره جوان ایرانی در سرزمین تزارها باشیم اما مدافع چپ 23 ساله تیم قزوینی به 
اصفهان آمده تا شاید این بار او با درخشش در جمع شاگردان مورایس این سرمربی 

پرتغالی را به وجد بیاورد.
با این تفاسیر می توان مدعی شــد در جمع برترین های سال فوتبال ایران در فصل 
گذشته 6 سپاهانی حضور داشــتند: 3 ستاره ســابق این تیم اصفهانی با کسب 3 
عنوان برتر این رقابت ها از سپاهان جدا شــدند با این امید که به درخشش خود در 
تیم جدیدشان ادامه بدهند و از سویی دیگر 3 کاندیدای این عناوین که فصل پیش 
قافله رقابت را به طلایی پوشان سابق واگذار کرده اند حالا با پوشیدن پیراهن سپاهان 

تصمیم دارند که جا پای این مهره های کلیدی در تیم مورایس بگذارند. 

سرمربی تیم ملی کشــتی آزاد در توجیه ناکامی تیمش در کســب مدال طلا در بازی های المپیک پاریس دلیل عجیبی را مطرح کرد. به گزارش »خبرآنلاین«، 
محسن کاوه اظهار کرد: حق تیم ما بیش از این بود، اما بچه ها زحمت خود را کشیدند. عذرخواهی می کنم که رنگ مدال ما بهتر نشد. متأسفانه برای حسن یزدانی 

آن اتفاق رخ داد و بدترین روز امیرحسن زارع بود.
امیرعلی آذرپیرا خودش را به دنیا نشان داد و اگر در کشتی نخست، یک خیمه خوب می زد، اکنون روی سکوی اولی بود. رحمان عموزاد نیز عملکرد خوبی داشت 
و نشان داد کشتی گیر بزرگی است. از اول می دانستیم خطرناک ترین حریفش نماینده ژاپن است و متأسفانه در همان 20 ثانیه عجیب، اختلاف زیاد شد. یزدانی 

ثابت کرد می تواند اسطوره باشد. 
در همان دقیقه نخست رقابت فینال، کتف او درآمد و تا پایان با یک دست کشــتی گرفت. وی در مورد قضاوت داوران در فینال مسابقه زارع، بیان کرد: داوری به 
گونه ای بود که رعایت حال حریف گرجستانی را کردند و ضربات سر و دست او را نایده گرفتند. گناه ما این بود تیم فرنگی با عملکرد خوب خود به دو طلا رسید و 

شاید نمی خواستند دیگر به ما طلا بدهند.

گناه کشتی آزاد، موفقیت تیم فرنگی بود!

وقتی فوتبال مُسکّن سرطان می شود
اسون گوران اریکسون، سرمربی سابق لاتزیو، فیورنتینا و بنفیکا این را می داند که زمان کمی برای زندگی 
دارد. به گزارش »ورزش سه«، از زمانی که اریکسون به طور علنی فاش کرد به سرطان لوزالمعده مبتلا 
شــده، در هر مصاحبه ای که انجام داده به این موضوع اعتراف کرده است. او در مصاحبه جدیدی که با 
گاردین انجام داده، درباره وضعیت بیماری خود گفت: »من سعی می کنم به مرگ فکر نکنم.« واقعیت 
این است که برای اریکسون، علی رغم گذراندن جلسات سخت شیمی درمانی، فوتبال یک موضوع حیاتی 
است: »دیروز پنج بازی المپیک را تماشا کردم. بله، پنج بازی. من همه آنها را از تلویزیون تماشا کردم. این 
یک موضوع مهم است. فوتبال برای من مثل یک مُسکن است. در مسابقات قهرمانی اروپا همه بازی ها را 
تماشا کردم.« اریکسون شرایط سختی را از گذشته تجربه می کرده و اکنون در نبرد با این بیماری روزهای 
دشواری را سپری می کند. این مربی 75 ساله سرطان خود را به مدت یکسال از همه مخفی نگه داشت 
تا دوران خوبی را در کنار خانواده و دوستانش بگذراند و پس از یک حمله قلبی در بیمارستان متوجه شده 

بود که به این بیماری مبتلا شده است.

ریخت و پاش سعودی ها برای شکار دیبالا
»پیشنهاد 20 میلیون یورویی القادسیه به رم برای جذب دیبالا«، این گزارش اخیر نشریه توتو اسپورت 
از پیشنهاد نجومی عربستانی ها برای جذب هافبک رم است. به گزارش »فارس«، دستمزد پیشنهادی 
القادسیه به دیبالا سالیانه 20 میلیون یورو است که 4 برابر دستمزدش در رم است. دیبالا، ستاره آرژانتینی 
سال ها برای یوونتوس بازی کرد. قهرمان جام جهانی 2022 قطر به همراه تیم ملی آرژانتین در دو فصل 
گذشته برای رم بازی می کند. نشریه ایتالیایی می نویسد که القادسیه تیمی است که ناچو، کاپیتان رئال 
را به خدمت گرفته و می خواهد با جذب دیبالا جزو پنج تیم برتر لیگ عربستان شود. توتو اسپورت گزارش 
می دهد که دیبالا هرچند پیشنهاد مالی چندبرابری نسبت به رم کسب کرده ولی تصمیم ندارد جالوروسی 

را به مقصد عربستان ترک کند.

محبوب ترین تیم فوتبال دنیا با نیم میلیارد تماشاگر!
یک باشگاه انگلیسی گوی سبقت »محبوبیت« را از دو غول فوتبال اسپانیا ربورد. به گزارش »فارس«، 
471 میلیون نفر بازی های تیم فوتبال لیورپول در یک فصل را تماشــا کردند تا این باشــگاه انگلیسی 
محبوب ترین تیم فوتبال دنیا لقب بگیرد. این بدان معناست که مسابقات لیورپول در دنیا را جمعیتی 
تقریباً 6 برابر جمعیت ایران تماشا کردند. لیورپول در کنار منچستر یونایتد، بارسلونا و رئال مادرید همیشه 
در لیست پرتماشاگرترین تیم های فوتبال دنیا قرار دارد ولی این بار به صدر این لیست صعود کرده است. 
نشریه »میرر« انگلیس می نویسد که بیننده های بازی های لیورپول تقریباً 10 برابر تیم های پایین جدولی 
لیگ جزیره است. بر اساس گزارش رسانه انگلیسی، باشگاه لیورپول در فصل 2022-2023 با فروش 
یک میلیون و 800 هزار لباس پرفروش ترین پیراهن فوتبال باشگاهی دنیا را نیز از آن خود کرد. منچستر 
یونایتد، رئال مادرید و بارسلونا در رده های دوم تا چهارم پرفروش ترین پیراهن های فوتبال قرار گرفتند.

بارسلونا به دنبال ستاره سابق رئال مادرید
بارسلونا در مورد سرخیو رگیلون، فولبک اسپانیایی تاتنهام پرس وجو کرده است. به گزارش »خبرآنلاین«، 
به گزارش اسکای اسپورت، بارسلونا با جدایی مارکوس آلونسو و با توجه به اینکه آلخاندرو بالده به تازگی 
از مصدومیتی طولانی مدت برگشته است، به جذب یک مدافع چپ فکر می کند. یکی از بازیکنانی که در 
رادار بارسلونا قرار دارد، سرخیو رگیلون است. باشگاه اسپانیایی در مورد این بازیکن پرس وجو کرده و با 
توجه به اینکه فقط یکسال از قرارداد رگیلون با تاتنهام مانده، او گزینه ای مناسب و به صرفه به نظر می رسد. 
رگیلون در برنامه های آنز پوستکوعلو جایی ندارد و در نتیجه تاتنهام از فروش او استقبال می کند. رگیلون 

سابقه بازی در رئال مادرید و منچستریونایتد را نیز دارد.

 با نگاهی به کاندیداها و منتخبان فهرست برترین های فصل گذشته فوتبال ایران؛

سپاهان قدیم 3- سپاهان جدید 3

خبر روز

پرواز آزمون به قطر با هدف 
انتقام 

سردار آزمون که هفته گذشته نخستین بازی 
خود با پیراهن شباب الاهلی امارات را با حضور 
تعویضی مقابل ســپاهان انجام داد و موفق 
به گلزنی شــد و نقش مهمی در صعودشان 
به مرحله نهایی پلی آف لیگ نخبگان آســیا 
داشت، امشب در دیداری حساس به مصاف 
الغرافه مــی رود. به گزارش »ورزش ســه«، 
مهاجم ایرانی شــباب الاهلی در شــرایطی 
یکشنبه شب همراه با کاروان تیمش از امارات 
به دوحه پــرواز کردند که خاطره خوشــی از 
آخرین سفرش به قطر ندارد، اما حالا امیدوار 
است انتقام باخت قبلی را بگیرد و این بار در 
جدال با تیم های این کشور موفق باشد. سردار 
آزمون 6 ماه قبل در مرحلــه نیمه نهایی جام 
ملت های آســیا 2023 که در قطر برگزار شد، 
موفق به گلزنی مقابل تیم میزبان شد، اما در 
آن بازی ایران شکست خورد تا خاطره تلخی 
برای این مهاجم بر جــای بماند، اما او اکنون 
امیدوار اســت این بار با دست پر، پیروزی و 
صعود به لیگ نخبگان آســیا به امارات سفر 
کند. مهاجم ایرانی شــباب الاهلی که شروع 
درخشانی در باشگاه جدیدش داشت، امشب 
در مرحله نهایــی پلی آف به همــراه تیمش 
مقابل الغرافه قرار می گیرند که انگیزه زیادی 
برای دومین پیروزی متوالی در این رقابت ها 
و راهیابی بــه مرحله گروهــی دارند. این در 
حالی است که روزنامه البیان امارات در این 
باره نوشت: شــباب الاهلی پس از شکست 
ســپاهان در ماراتن 120 دقیقــه ای اکنون به 
دنبال عبور از مرحله دوم پلی آف و پیوســتن 
به دیگــر نماینــدگان امارات یعنــی الوصل 
و العین در مرحلــه گروهی لیــگ نخبگان 
اســت. شــباب الاهلی در بازی بــا الغرافه 
روی نام های متعددی حســاب می کند که 
مهمترین آنها سردار آزمون، جدیدترین خرید 
تابستانی اســت که توانســت برابر سپاهان 
بازی درخشــانی ارائه دهد. یحیی الغسانی 
دیگر بازیکن کلیدی شباب الاهلی محسوب 
می شــود که زننده دو گل این تیم در دیدار با 

سپاهان بود.

فوتبال جهان

عکس خبر

ایران در مراسم 
 اختتامیه المپیک؛ 

با یک پرچمدار 
در مراسم اختتامیه المپیک پاریس 
از ایران فقط فاطمه مجلل، قایقران 
ایرانی به عنــوان پرچمــدار حضور 
داشــت. این درحالی است که همه 
کشــورها با دو پرچمدار مرد و زن در 

اختتامیه حضور داشتند.

تیم ملی فوتسال فرانســه که یکی از رقبای ایران 
در جام جهانی ، قرار است 6 دیدار تدارکاتی با تیم 

های مختلف برگزار کند.
به گزارش »مهــر«، رقابت های جام جهانی 2024 
فوتسال از 24 شهریور به میزبانی کشور ازبکستان 
برگزار خواهد و تیم ملی فوتســال ایران با هدایت 
وحید شمســایی با تیم های فرانســه، گواتمالا و 

ونزوئلا هم گروه است. 
تیم ملی فرانســه به عنوان تیمی که در سال های 
اخیر در رشته فوتسال پیشرفت های قابل توجهی 
کسب کرده، ســرمایه گذاری زیادی در این حوزه 
انجام داده اســت و می تواند جــدی ترین رقیب 

ایران در مرحله گروهی باشد. 

این تیم با هدایــت »رافائل رینو« قرار اســت در 
هفته های باقیمانده تا آغاز جــام جهانی، 6 دیدار 
تدارکاتی انجام دهد و این مســئله در حالی است 
که تیم ملی ایران قرار بود در روزهای سوم و پنجم 
شهریور به مصاف کرواســی برود که این مسابقه 
از ســوی فدراســیون فوتبال کرواســی به دلایل 

غیرورزشی لغو شد.
شاگردان شمسایی در شهریور به قزاقستان سفر 
خواهند کرد و در دو دیدار تدارکاتی در روزهای نهم 

و یازدهم رو در روی این تیم قرار بگیرد. 
تیم ملی فرانســه اما قرار است در تاریخ 29 مرداد 
میزبان ازبکستان )تیم یازدهم جهان( باشد و در 
روزهای 5 و 6 شهریور در اردوی آرژانتین به ترتیب 

با اسپانیا )تیم سوم جهان( و کاستاریکا )تیم سی 
و یکم جهان( دیدار تدارکاتی برگزار می کند.

خروس ها سپس در 10 شهریور در کشور خودشان 
با تیم ملــی آرژانتین )تیم پنجــم جهان( رو به رو 
می شوند و ســپس اردوی آماده سازی را در دبی 
برگزار مــی کنند و در تاریــخ 17 و 19 شــهریور به 
مصاف امارات )تیم صد و دوم جهان( و تیمی دیگر 

خواهند رفت.

 آماده سازی جدی فرانسه برای تقابل با شاگردان شمسایی

سه شنبه  ۲۳ مرداد ۱۴۰۳ / ۸ صفر ۱۴۴۶ / ۱۳ آگوست  ۲۰۲۴ / شماره ۴۱۵۳



معاون شهردار اصفهان:

۱۷ خدمت اصلی شهرداری اصفهان در منطقه ۶ 
»غیرحضوری« است

معاون برنامه ریزی و توســعه سرمایه انسانی شــهردار اصفهان با اشــاره به اجرای طرح »منطقه 
غیرحضوری« در منطقه ۶ شــهرداری این کلان شــهر گفت: در این طرح ۶۰ خدمــت اولویت دار 
شهرداری در بسته های سه ماهه تعریف و در بسته سه ماهه اول، ۱۷ خدمت به صورت الکترونیکی 
و غیرحضوری ارائه شده است. به گزارش »ایمنا«، سعید ابراهیمی با اشاره به فعالیت های مرتبط 
با ارائه خدمات غیرحضوری و هوشمندســازی در شــهر اصفهان گفت: چند مسیر موازی را در این 
حوزه دنبال می کنیم که یکی از مهم ترین آنها توسعه اپلیکیشن »اصفهان من« است، در این راستا 
کارگروهی متشکل از سازمان فاوا، اداره کل نوسازی و تحول، اداره کل ارتباطات و اداره کل بازرسی، 
هر هفته جلساتی را برگزار می کنند تا خدمات این اپلیکیشــن را گسترش دهند. وی با بیان اینکه 
برای اجرای طرح »منطقه غیرحضوری« در منطقه ۶ شــهرداری اصفهان، تیمی متشــکل از حوزه 
اداره کل نوسازی و تحول با همکاری سازمان فاوا مستقر شده است، افزود: در این طرح ۶۰ خدمت 
اولویت دار شهرداری در بسته های ســه ماهه تعریف و در بسته سه ماهه اول، ۱۷ خدمت به صورت 
الکترونیکی و غیرحضوری ارائه شده اســت. معاون برنامه ریزی و توسعه سرمایه انسانی شهردار 
اصفهان با تأکید بر تسریع ارائه خدمات الکترونیکی در بخش های مختلف شهرداری تصریح کرد: 
هدف ما کاهش مراجعات حضوری مردم به شهرداری اســت؛ اگر بتوانیم ۶۰ خدمت اولویت دار را 
به صورت الکترونیکی ارائه دهیم، می توانیم بیش از ۷۰ درصد از مراجعات حضوری شــهروندان را 
کاهش دهیم. ابراهیمی تأکید کرد: هرچند نمی توانیم به صفر رســاندن مراجعات شــهروندان به 
شــهرداری را تضمین کنیم، اما می توانیم مراجعات برای امور ساده را به طور کامل حذف کنیم. وی 
با اشاره به بعضی خدماتی که نیازی به مراجعه حضوری شهروندان ندارند، گفت: پرداخت عوارض 
خودرو، پرداخت عوارض زیربنا، محاســبات اولیه و صدور مجوز تابلوهای صنفی از جمله مواردی 
اســت که شــهروندان می توانند به صورت غیرحضوری انجام دهند. معاون برنامه ریزی و توسعه 
سرمایه انسانی شهردار اصفهان تصریح کرد: در حال حاضر بسته سه ماهه دوم این طرح با محوریت 
شهرسازی در حال اجرا است که امیدواریم با اجرایی شدن این بسته، بتوانیم تا ۸۰ درصد مراجعات 

حضوری را کاهش دهیم.

مدیر منطقه ۱۰ شهرداری اصفهان خبر داد

پیشرفت ۶۰ درصدی آسفالت خیابان سپیده کاشانی
مدیر منطقه ۱۰ شهرداری اصفهان از پیشرفت ۶۰ درصدی روکش آسفالت خیابان سپیده کاشانی 
به طول ۲۰۰۰ متر و عرض ۹ متر و در مجموع به مساحت ۱۸ هزار مترمربع خبر داد. محمد صیرفی نژاد 
در گفت وگو با »ایمنا«اظهار کرد: آسفالت مناســب معابر و خیابان های شهر یکی از خواسته های 
بحق شهروندان از شــهرداری و یکی از مهمترین ویژگی های یک شهر زیبا وضعیت مناسب معابر 
شهری است که تأثیر زیادی بر منظر شهر از نگاه هر رهگذر دارد. وی افزود: دلیل عمده خرابی بعضی 
از معابر و خیابان های سطح شهر فرســوده بودن، حفاری های سازمان ها و بعضی از دستگاه های 
خدماتی شهری است، از این رو خواستار هماهنگی شرکت های خدمات رسان با شهرداری قبل از 
آغاز هر عملیاتی هستیم. مدیر منطقه ۱۰ شهرداری اصفهان از پیشرفت ۶۰ درصدی روکش آسفالت 
خیابان سپیده کاشانی به طول ۲۰۰۰ متر و عرض ۹ متر خبر داد و گفت: با توجه به اینکه خیابان سپیده 
کاشانی یکی از شریان های اصلی در راستای کاهش بار ترافیکی به موازات خیابان پروین در حال 
تردد بوده و دچار خرابی های متعدد و دچار فرسایش در سال های متمادی شده است، شهرداری 
این منطقه اقدام به روکش کامل آسفالت این خیابان برای سهولت در رفت و آمد، همچنین جهت 
رفاه حال اهالی منطقه کرده است. صیرفی نژاد خاطرنشــان کرد: روکش آسفالت خیابان سپیده 
کاشانی به طول ۲۰۰۰ متر و عرض ۹ متر و در مجموع به مساحت ۱۸ هزار مترمربع انجام شده است.

اتوبوس های بدون سیستم سرمایشی، شلوغ و فرسوده 
که تأخیر هم دارند به یکی از چالش های شهر اصفهان در 
روزهای تابستان تبدیل شده است. مسئولان شهری علت این مسئله را 

به کوتاهی مسئولین نسبت می دهند.
صبح داغ تابستانی مردادماه است. شهروندان در میدان احمدآباد با دل 
پر و صورت های درهم و گرفته، منتظر اتوبوس اند! برای رسیدن به مقصد 
عجله دارند و زیر لب از اتوبوس های شهری گلایه می کنند. یکی می گوید 
۲۰ دقیقه بیشتر است که منتظریم. مسافرها می خواهند به سمت خواجه 
عمید بروند. دو نفرشــان بعد از چند دقیقه تاکسی و اسنپ می گیرند و 
بی خیال خدمات اتوبوسرانی می شوند! بقیه منتظر اتوبوس می مانند. 
اتوبوســی که همه می دانند مثل همیشه شلوغ اســت و تا مقصد جای 
نشستن ندارد! جمعیت زیادی باید دوش به دوش هم ایستگاه به ایستگاه 
بایستند. من هم مانند همشهریانم در این اتوبوس ایستاده ام! درد این 
روزهای اتوبوس اصفهان فقط شلوغی نیست. بســیاری از اتوبوس ها 
کولر هم ندارند. در همین اتوبوســی که ایستاده ام یک نفر با صدای بلند 
از راننده می خواهد کولر را روشن کند. راننده می شنود، اما کولری نیست 

که روشن کند!
به دیگر ایســتگاه های اتوبوس شهر هم ســر می زنم. بقیه هم تعریفی 

ندارند! در یک ایســتگاه دیگر منتظر اتوبوس های تالار هســتم. بازهم 
اصفهانی ها گلایه مند، اما صبور منتظر می مانند تا اتوبوس برسد. هوا گرم 

است و مردم به ستوه آمده اند.
زنی میانســال تلفن همراهش را برمی دارد تا این وضعیت نابسامان را 
به ۱۳۷ گزارش دهد. زن جوانی که می فهمد، واکنش نشــان می دهد: 
»تماس گرفتن هیچ فایده ای ندارد. من چندین بار با ۱۳۷ تماس گرفته ام 

و گفته ام، اما هیچ چیز تغییر نکرده است.«
این بار با تاکسی به یک نقطه دیگر شهر، یعنی زینبیه می روم. اینجا هم 
داد مردم درآمده است. با یکی از شــهروندان درباره اتوبوس ها صحبت 
می کنم و این طور می شنوم: »وقتی می خواهیم از باقوشخانه به دارک 
برویم، باید مدت زیادی را منتظر اتوبوس باشیم. وقتی اتوبوس می آید 
دو حق انتخاب داریم! یا باید فشار جمعیت داخل اتوبوس را تحمل کنیم 

یا باید پول بیشتری بدهیم و تاکسی بگیریم.«
حرف تاکسی گرفتن که می شود، مسافر بیشتر درددل می کند: »جمعیت 
این محله زیاد است، اما تعداد اتوبوس ها متناسب با جمعیت نیست. 
شهروندان این منطقه اکثراً از نظر مالی ضعیف هستند. حتی برای تأمین 
خورد و خوراک خود دچار مشکل می شوند. بیشتر ما مجبوریم با همین 

اتوبوس ها رفت وآمد کنیم.«

برخی از دیگر از مناطق شــهر اصفهان نیز با این مشکل مواجه هستند، 
به طوری که اهالی شــهر بهارســتان نیز نســبت بــه خرابی های مکرر 
اتوبوس های شهری و نداشتن کولر و حتی با تأخیر رسیدن اتوبوس ها 

انتقاد و اعتراض دارند. 

اتوبوسرانی اصفهان طلبکار  وزارت کشور است
آنچه گذشــت روایتی اســت که این روزها در اصفهان کــم نمی بینیم. 
مخصوصاً خطوط ۴۷ و ۵۲ و ۵۷ بسیار شلوغ اند. این موضوع را با داوود 
بحیرایی، مدیرعامل شرکت واحد اتوبوسرانی اصفهان و حومه، در میان 
گذاشتیم. بحیرایی درخصوص اتوبوس های بدون کولر در فصل تابستان 
به خبرنگار »یسنا« توضیح داد: درمجموع، ۸۴۰ دستگاه اتوبوس فعال در 
سطح شهر داریم. از این میان، حدود ۱۵۰ اتوبوس فعال است که مدلشان 
قدیمی محسوب می شود، یعنی مدل ۸۱ تا ۸۴ هستند و این ها از ابتدای 

کار نیز کولر نداشتند.
او افزود: این ۱۵۰ دســتگاه بدون کولــر، در هر خطی که باشــند روزانه 
دست کم ۲۰۰ نفر را سوار می کنند. همین مسئله است که احتمالًا سبب 
شده تا شهروندانی که از این اتوبوس ها خدمات دریافت می کنند، گله مند 
باشند. این ۱۵۰ اتوبوس  بسیار قدیمی هستند. طبق قانون، اتوبوس هایی 
را که بالای ۱۵ سال دارند، نمی توان بازسازی کرد و اصلًا قابلیت بازسازی 
هم ندارد. مدیرعامل شرکت واحد اتوبوسرانی اصفهان و حومه به تمهیدات 
اتوبوسرانی برای حل مشکلات نظر کرد و گفت: نزدیک به دو سال است 
که شهرداری اصفهان هزینه حدود ۴۴ دستگاه اتوبوس را به وزارت کشور 
واریز کرده  است. ما از وزارت کشور طلبکار هستیم. امیدوارم وزارت کشور 
به تعهدات خود عمل کنــد و اتوبوس ها را به ما تحویــل دهد. زمانی که 
اتوبوس های نو به ما تحویل داده  شد، این اتوبوس های فرسوده را از چرخه 

اتوبوسرانی خارج می کنیم.
بحیرایی یادآور شــد: برای خرید ۵۰ دســتگاه اتوبوس ۱۸متری نیز با 
شــرکتی قرارداد بســته ایم. این اتوبوس ها نیز بــه زودی تحویل داده  
می شود. البته باید در نظر گرفت که ســایر اتوبوس های دارای کولر نیز 
ممکن است در مسیر کولرهایشان خراب  شود. اما به دلیل اینکه از خط 
خارج نشــوند، مجبورند تا انتهای زمان ســرویس دهی بدون کولر کار 
کنند. این اتوبوس ها در پایان شب که به توقفگاه رسیدند، تعمیرات مورد 
نیازشان صورت می گیرد. این مسئول اتوبوسرانی اصفهان درباره انتظار 
طولانی مدت شهروندان برای رســیدن اتوبوس های خط خواجه  عمید 
توضیح داد: اتوبوس ماشین رهگذر نیست و برنامه مشخصی دارد. زمانی 
که کسی در مکانی سکونت دارد می داند که هر ۲۰ دقیقه اتوبوس خواهد 

آمد و نسبت به آن باید وقت خود را تنظیم کند.
او سپس بیان کرد: مقدورات ما اکنون همین است. شهرداری و شورای 
شهر اصفهان نیز کم کاری نکرده اند. طبق قراردادی که بسته اند هنوز موفق 
به دریافت اتوبوس  نشدند. گاهی اوقات خدمات و اتفاق مثبتی نیست، 
چون هزینه ای نشده است. اما ما تلاشمان را کرده ایم، این دیگران اند که 

اتوبوس ها را به ما تحویل نداده اند.

رئیس اداره حمل ونقل و ترافیک منطقه ۲ شهرداری 
اصفهان با اشــاره به بهبود عبور و مرور در اتوبان شهید 
خرازی در این منطقــه گفت: تعویــض گاردریل ها و 
نصب نیوجرسی در محور میانی اتوبان شهید خرازی 
در محدوده ایــن منطقه تاکنون ۲۰ درصد پیشــرفت 
فیزیکی داشته است. مهدی انصاری فرد در گفت وگو 
با »ایمنا« با اشاره به بهبود عبور و مرور در اتوبان شهید 
خرازی اظهار کرد: با توجه به مشــکلات عدیده ای که 
در این اتوبان وجــود دارد، برای این منظــور دو اقدام 

در دستور کار منطقه ۲ شــهرداری اصفهان قرار گرفته 
است. وی افزود: نخستین اقدام، تعویض گاردریل ها و 
نصب نیوجرسی در محور وسط اتوبان شهید خرازی در 
محدوده منطقه ۲ شهرداری اصفهان است و می توان 
گفت، تاکنون ۲۰ درصد پیشرفت فیزیکی داشته است. 
رئیس اداره حمل ونقل و ترافیک منطقه ۲ شهرداری 
اصفهان تصریح کرد: این پروژه به طــول ۱۸۰۰ متر تا 
اواخر مهر به بهره برداری خواهد رســید. انصاری فرد 
ادامه داد: اقدام دیگر تعریض ضلع شرقی اتوبان شهید 
خرازی در محدوده پل شــهید قدســیانی با اعتباری 
بالغ بر ۲۵ میلیارد تومان در حال اجرا است که امیدواریم 
این گلوگاه تا مهر سال جاری بازگشایی شود و در اختیار 
شهروندان قرار گیرد. وی گفت: علاوه بر این دو پروژه 

شاخص در منطقه، پروژه خیابان سازی ضلع شمالی 
خیابان ولی عصر )عــج( در محله دهنو به بهره برداری 
رسیده است، همچنین خیابان سازی، خیابان بسیج 
حدفاصل خیابان امام خمینی )ره( تا محدوده منطقه 
۲ در دســتور کار قرار گرفته است و اجرای آن به زودی 
آغاز خواهد شــد. رئیــس اداره حمل ونقل و ترافیک 
منطقه ۲ شهرداری اصفهان با اشاره به نقاط حادثه خیز 
در محدوده منطقه ۲ شهرداری اصفهان گفت: دو نقطه 
حادثه خیز در محور امام خمینی )ره( وجود داشت که 
با نصب ســرعت گیر همراه با تابلو و علائم مورد نیاز و 
نقوشی بر آســفالت، برای آرام سازی این نقاط تلاش 
شد، همچنین تقاطع خیابان شهیدان مجهز به سیستم 

نظارت تصویری شده است.

 ایمن سازی اتوبان شهید خرازی با نصب نیوجرسی در 
منطقه ۲ اصفهان

درزهای انبساطی عرضی پل شهید شاهمرادی اصلاح شد
مدیر نگهداری و تعمیرات ابنیه فنی معاونت عمران شهری شهرداری اصفهان از اصلاح درزهای انبساطی 

عرضی پل شهید شاهمرادی خبر داد. 
مسعود توکلی پور در گفت وگو با »ایمنا« با بیان اینکه پل های سواره رو، بخش مهمی از شبکه حمل ونقل 
و ترافیک شهر اســت، اظهار کرد: یکی از اجزای مهم در این ســازه ها، درزهای انبساطی است که باید 
ضمن فراهم کردن امکان انبساط و انقباض عرشه پل، بستری مناســب برای عبور خودروها از پل و 
ممانعت نشت آب به زیر سازه را فراهم کند. وی با اشاره به اینکه ورودی هر شهر می تواند نقش مهم و 
اثرگذاری در معرفی صحیح آن شهر، جاذبه های گردشگری و شناسایی مفاخر و مشاهیر آن، همچنین 
خیرمقدم به مسافران و رهگذران داشته باشــد، تصریح کرد: پل شهید شاهمرادی، واقع در منطقه ۷ 
شــهرداری اصفهان به عنوان یکی از اصلی ترین مبادی ورودی ملک شهر به شمار می رود؛ این پل در 
مجموع شامل ۱۲ درز انبساطی عرضی است که تمام آنها از نوع درز انبســاطی آسفالتی بود و نیاز به 
اصلاح داشت. توکلی پور گفت: طبق نظر کارشناسان و با توجه به میزان خرابی و آسیب دیدگی درزهای 
انبساطی عرضی، اصلاح چهار عدد از آنها به صورت الاستومری و اصلاح ۸ عدد دیگر به صورت آسفالتی 
در دستور کار قرار گرفت. وی با اشاره به مکان و خصوصیت محیط اجتماعی محل پروژه خاطرنشان 
کرد: اصلاح درزهای انبساطی پل شهید شــاهمرادی که طی آن ۴ عدد درز به صورت الاستومری و ۸ 
عدد درز به صورت آســفالتی طی برنامه ریزی صورت پذیرفته بود، در دو بازه ۴ ماه و ۲ ماه تعمیر شد. 
مدیر نگهداری و تعمیرات ابنیه فنی معاونت عمران شهری شــهرداری اصفهان با اشاره به چگونگی 
اجرای پروژه، مزیت ها و فناوری های خاص اجرایی و حجم عملیاتی پروژه تصریح کرد: با توجه به اینکه 
تعمیرات درزهای انبساطی پل ها امری تخصصی است، تعداد شرکت هایی که قادر به انجام آن هستند، 
در سطح کشور محدود است و این موجب طولانی شدن زمان تعمیرات خواهد شد. توکلی پور ادامه داد: 
مدیریت نگهداری و تعمیرات معاونت عمران، اقدام به توانمندسازی و ایجاد ظرفیت برای شرکت های 
ذی صلاح کرده است که از جمله سازمان عمران شهرداری نیز در کنار پیمانکاران دیگر اقدام به اجرای 
چنین پروژه هایی کرده و موجب پیشرفت پروژه و اتمام آن در زمان کمتری شده است. وی تأکید کرد: 
انجام پروژه اصلاح درزهای انبساطی عرضی پل شهید شاهمرادی به صورت شبانه و محدودیت های 
ترافیکی ایجاد شده سختی های این اجرا را دوچندان کرد و زمان اجرای طولانی شد که البته با کمترین 
تأخیر توانستیم تمام درزهای عرضی را به اتمام برسانیم. مدیر نگهداری و تعمیرات ابنیه فنی معاونت 
عمران شهری شهرداری اصفهان افزود: پروژه اصلاح درزهای انبساطی پل شهید شاهمرادی با بودجه 

۸ میلیارد ریال انجام شد.

معاون شهردار اصفهان:

اعمال قانون موتورسواران متخلف، مکمل اقدامات فرهنگی 
است

معاون حمل ونقل و ترافیک شــهرداری اصفهان اعمال قانون موتورسواران متخلف را مکمل اقدامات 
فرهنگی دانست و گفت: تداوم و استمرار فرهنگ سازی موتورسواری یک مؤلفه مهم در کمپین ارتقای 
فرهنگ موتورسواری است، کم هزینه ترین روش در کاهش تصادفات فرهنگ سازی و آموزش است. 

حسین حق شناس در گفت وگو با »ایمنا« با اشاره به تأثیر تخلفات ترافیکی موتورسواران در افزایش 
آمار تصادفات منجر به فوت اظهار کرد: اعمال قانون مکمل آموزش و فرهنگ سازی است و ضرورت 
دارد پلیس راهور از تمام ظرفیت های قانونی برای کاهش تخلفات موتورسیکلت سواران استفاده کند. 
وی اعمال قانون موتورسواران متخلف را مکمل اقدامات فرهنگی دانست و افزود: موتورسیکلت یک 
وسیله نقلیه همچون خودرو است که باید طبق قوانین راهنمایی و رانندگی تردد کند. معاون حمل ونقل و 
ترافیک شهرداری اصفهان تصریح کرد: برنامه ریزی و ظرفیت سازی همه جانبه، مشارکت و همکاری و 
اراده جمعی تمام نهادها و سازمان های مسئول و علاقه مند، استفاده از ادبیات و زبان مناسب در آموزش 

و فرهنگ سازی مؤثرترین روش در ارتقای فرهنگ موتورسواران است.

با مسئولان

خبر روزاخبار

  هزینه موکب ها 
از طریق نذورات مردم 

تأمین می شود
مدیرکل گمرکات اســتان اصفهــان با تأکید 
بر اینکه دولت به موکب هــا هیچ گونه کمک 
مالی نمی کند و تنها نقش تســهیل کننده را 
بر عهده دارد، گفــت: هزینه موکب ها از طریق 
نذورات مردم تأمین می شود و رسانه ها باید 
این موضوع را تبیین کنند تا از ایجاد شــائبه 

جلوگیری شود . 
به گزارش »تسنیم«، رسول کوهستانی پزوه 
در جمع خبرنگاران با بیان اینکه اربعین یک 
رسانه و حرکتی عاشقانه اســت، اظهار کرد: 
گمرکات اســتان اصفهان طبق روال سنوات 
گذشته در جهت تســهیل فرایندهای گمرکی 
ویژه اربعین شــیوه نامه خدمــات گمرکی را 
تدوین و به ستاد اربعین و موکب ها ابلاغ کرده 
اســت. وی افزود: علاوه بر ایــن فرایند های 
گمرکی در خروج کامیون ها و تجهیزات، اقلام 
مصرفی و موارد ممنوعه موکب ها و همچنین 
فرایندهای گمرکــی در ورود و خروج زائرین 
نیز ابلاغ شده است. مدیرکل گمرکات استان 
اصفهان با تأکید بر اینکــه دولت به موکب ها 
هیچ گونه کمک مالی نمی کنــد و تنها نقش 
تســهیل کننده را بر عهــده دارد، گفت: هزینه 
موکب ها از طریق نذورات مردم تأمین می شود 
و رسانه ها باید این موضوع را تبیین کنند تا از 
ایجاد شائبه جلوگیری شود . وی یادآور شد: به 
راکبان گمرکی موکب ها، آموزش های لازم داده 
شــده و از دو هفته پیش با حضور نمایندگان 
ستاد نوسازی عتبات استان سالنی را جهت 
تسهیل امور گمرکی موکب ها تجهیز کردیم و 
تشــریفات گمرکی را خارج از وقت اداری نیز 
انجام دادیم. کوهســتانی پزوه با بیان اینکه 
پروازهای زائــران اربعین امســال فرودگاه 
شهید بهشــتی آغاز شــده، افزود: بر همین 
اساس به زائران مرز هوایی خدمات ۲۴ساعته 
ارائه خواهیم داد؛ علاوه بــر این تاکنون ۲۰۸ 
دستگاه کامیون تجهیزات موکب داران و اقلام 
مورد نیازشان به وزن یک میلیون و ۱۳۰هزار 
کلیوگرم از گمرکات استان به عراق اعزام شده 

و این روند ادامه خواهد داشت.

رئیس مرکز ارتباطات مردمی شهرداری اصفهان گفت: طی هفته گذشته حدود ۱۱ هزار و ۹۰۰ شهروند با سامانه ۱۳۷ شهرداری اصفهان برقرار شد که نسبت به مدت 
زمان مشابه سال گذشته حدود ۵ درصد افزایش تماس و ارتباط را با مرکز ۱۳۷ شــاهد بودیم، محمدتقی رفیعی در گفت وگو با »ایمنا« با اشاره به برقراری تماس 
حدود ۱۱ هزار و ۹۰۰ شهروند با سامانه ۱۳۷ شهرداری اصفهان طی هفته گذشته اظهار کرد: از این تعداد ۸۲۰۰ تماس مربوط به موضوعاتی بود که شهروندان درخواست 
اجرایی داشتند و موضوعات مطرح شده برای پیگیری و انجام اقدامات لازم به مناطق پانزده گانه شهرداری اصفهان ارجاع شد. وی با بیان اینکه نسبت به مدت زمان 
مشابه سال گذشته حدود ۵ درصد افزایش تماس و ارتباط را با مرکز ۱۳۷ شاهد بودیم، افزود: ۱۲ هزار و ۳۰۰ پیام نیز بازخوردگیری و نظرسنجی شد و نحوه و چگونگی 
حل موضوع توسط همکارانم از شهروندان نظرسنجی انجام شد. رئیس مرکز ارتباطات مردمی شــهرداری اصفهان با بیان اینکه هفته گذشته حدود ۳۶۸۰ تماس 
شهروندان با ۱۳۷ درخواست مشاوره بود که همکاران ما در مرکز ارتباطات مردمی شهرداری اصفهان آنها را راهنمایی کردند، ادامه داد: تعداد زیادی از تماس ها نیازی 
به اقدام اجرایی در مدیریت شهری ندارد و تنها در حد اطلاعات است. رفیعی گفت: هفته گذشته انتقاد شهروندان از آبیاری فضای سبز بزرگراه شهید صیاد شیرازی 
توسط تانکر آب در ساعت اوج ترافیک و فعالیت خودروهای مکانیزه معابر در ساعات ابتدایی صبح در همان بزرگراه که منجر به ایجاد ترافیک شده بود را داشتیم که 

امیدوارم حوزه متولی در رابطه با این زمانبندی تدابیر لازم را داشته باشند.

 افزایش ۵ درصدی تماس ها با سامانه ۱۳۷ شهرداری اصفهان

 کمیته نظارتی شورای 
شهر اصفهان در 

منطقه ۱۱ شهرداری
کمیته نظارتی شورای اسلامی شهر 
اصفهــان در منطقه ۱۱ شــهرداری 

برگزار شد.
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مدیر منطقه 7 شهرداری اصفهان در نشست خبری  پریا پارسا
با اصحاب رســانه اصفهان با اشاره به احداث فاز 
ســوم دریاچه باغ فدک با رویکردی جدید، گفت: دریاچــه باغ فدک چیتگر 

اصفهان می شود.
مهدی سلطان آقایی گفت: باغ فدک یکی از ظرفیت های سبز شمال اصفهان 
است اما هنوز به نقطه ایده آلی که برای خدمتگزاری به مردم اصفهان مدنظر 
است، نرسیده است. البته برای گردشــگران و اسکان نوروزی ظرفیت خوبی 
است ولی آن چیزی که مدنظر ماســت که باغ فدک قطب گردشگری شمال 
برای مردم اصفهان باشــد، محقق نشــده و اقدام جدی در ایــن باره صورت 
نگرفته است.  سلطان آقایی ادامه داد: مهم ترین ظرفیت گردشگری باغ فدک 
دریاچه ای است که در سه فاز در حال احداث است که فاز یک و دو بهره برداری 
شده و فاز سوم که وسیع ترین دریاچه از لحاظ وســعت به شمار می رود، در 

حال احداث است.
او با بیان اینکه با اجرای فاز سوم دریاچه در باغ فدک به مساحت 18 هزار و 500 
مترمربع قطب گردشگری شمال شهر اصفهان ایجاد و دریاچه باغ فدک چیتگر 
اصفهان می شود، اضافه کرد: در پروژه فاز ســوم دریاچه باغ فدک مکان هایی 
از جمله جزیره، رســتوران، قایقرانی، آب نما، رقص نور، کافه تریا، بازارچه های 
سنتی، برکه ماهی، مراکز فرهنگی، کارگاه های آموزشی، پارکینگ و آمفی تئاتر 
روباز جانمایی شــده اســت و با اماکن تفریحی، رفاهی که در حاشیه دریاچه 

ایجاد می شود. 
 مدیرمنطقه 7 شــهرداری تأکید کرد که بــا بهره برداری از این فــاز، باغ فدک 
می تواند با تبدیل شدن به قطب گردشگری، حتی از بارترافیکی جنوب شهر و 
فضاهای گردشگری آن بخش از شهر کم کند. سلطان آقایی به پروژه تعریض 
پل شریعتی هم اشــاره کرد که طی این طرح، 8 تا 14 متر به عرض پل اضافه 
شد و نیوجرسی و روشنایی هم تعبیه شد و تدارک دیده شد تا مشکل خروجی 
اصفهان از سمت این پل حل شود هرچند هنوز بخش هایی از روکش آسفالت 

باقی مانده که اجرا خواهدشد. 
مدیر منطقه 7 شــهرداری اصفهان در ادامه با اشــاره به اجرای طرح »محله 
من، محله زندگی« در محلات منطقه 7 اصفهان گفت: در این طرح واحدهای 

عمرانی، امور شــهر، فضای ســبز و ترافیک طی یک هفته در محلات مختلف 
حضور پیدا می کنند و به صــورت ویژه به پیگیری مطالبات شــهروندان و رفع 

مشکلات و چالش های موجود در محلات می پردازند.
به گفته سلطان آقایی، این طرح اسفند سال گذشته در سطح محلات منطقه7 
شــهرداری اصفهان آغاز و تا کنون در شش محله اجرا شــده و با بهره گیری از 
ظرفیت همراهی و مشارکت شهروندان در سطوح مختلف واحدهای اجرایی 

شهرداری و با هدف ارتقای سطح خدمت رسانی به محلات اجرا می شود.
لکه گیری آسفالت معابر، ترمیم پیاده روها و بازسازی جداول معیوب در سطح 
محله هم از جمله اقدامات عمرانی است که در راستای همین طرح و در محلات 

منطقه 7 اجرا می شود.  
سلطان آقایی با بیان اینکه در این طرح در حوزه فضای سبز اقداماتی از جمله 
واکاری، گل کاری و ســاماندهی باغچه هــا، بوســتان ها و پارک های محلی 
صورت خواهد گرفت، گفت: در حوزه امور شــهر نیز تیم های مختلف نسبت به 
شست وشوی معابر، پاک سازی سطح محل از نخاله و ساماندهی زمین های 
بایر اقدام خواهند کرد. مدیر منطقه 7 شهرداری اصفهان با اشاره به کسب رتبه 
اول این منطقه در ارزیابی های کمی و کیفی بین مناطق شهرداری اصفهان در 
حوزه های عمران، خدمات شهری، ترافیک و فرهنگی هم گفت: در این ارزیابی 

70 درصد آیتم ها کمی و 30 درصد کیفی بوده است.

مدیرعامل شــرکت نمایشــگاه بین المللی  پریا پارسادوست
اصفهان در یک روز گرم تابســتانی میزبان 
اهالی رســانه شــد تا به مناســبت روز خبرنگار، گزارش عملکرد ارائه کند و 
پاسخگوی سئوالات خبرنگاران باشد. همان طور که پیش بینی هم می شد 
عمده سئوالات به چالش های نمایشــگاهی اصفهان از جمله مسئله دوری 
مسافت، مشکلات مربوط به حمل و نقل و کمبود پروازهای هوایی اختصاص 

داشت. 
احمدرضا طحانیان هم ضمن تأیید همه این مشــکلات و با تکرار این مطلب 
که پروازهای هوایی اصفهان)به ویژه اصفهان-تهران( بسیار کم است و یکی 
از معضلات اصلی در زمینه حضور شــهروندان در نمایشگاه بین المللی، نبود 
خط اتوبوس است، به ســنت سال قبل و نشست خبری ســال قبل، بازهم 
ابراز امیدواری کرد که با وعده هایی که داده شــده، مشکلات حل یا حداقل 

کمرنگ شود. 
یکی از موضوعات دیگری که مدیرعامل شرکت نمایشگاه بین المللی اصفهان 
روی آن تأکید کرد، برگزاری نمایشــگاه منطبق بر دو مقوله »نیاز کشــور« و 
»نشــاط آفرینی در میان مردم« بود. در همین زمینه به برگزاری نمایشگاه 
هایی چون »ســرامیک« و »فرش« و »طلا« و »فولاد« در راستای نیازهای 
صنایع کشور و همچنین نمایشگاه اتومبیل های آفرود برای ایجاد جو نشاط 

اشاره کرد که با استقبال خوبی هم از سوی مردم مواجه شده است. 
طحانیــان همچنین گفت که در ســال جاری با برنامه ریزی های مناســب، 
43عنوان نمایشگاهی تعریف شد که رشد 16 درصدی نسبت به سال گذشته 
داشتیم که تقریباً در هر ماه، 4 نمایشــگاه برگزار می شود و در کنار هر عنوان 
نمایشــگاهی رویدادها و نشســت های تخصصی هم برگزار می شود که در 

نمایشگاه جامع مدیریت شهری 15 رویداد جانبی تخصصی برگزار شد. 
به گفته طحانیان؛ سال گذشــته، 36 عنوان نمایشگاه عمومی و تخصصی و 
بیش از 170 رویداد، در محل دائمی نمایشگاه های بین المللی استان برپا شد. 
ضمن اینکه این نمایشگاه میزبان 25 هیئت تجاری از 1۹ کشور بود. عملیات 
احداث فاز دوم نمایشــگاه بین المللی اصفهان نیز در سال گذشته آغاز شد. 
سالن شماره 2 آن با مساحت حدود 7 هزار و 200 متر در مرحله اجرای سازه 
قرار دارد. با بهره برداری از آن، حدود 60 درصد به فضای نمایشــگاه اصفهان 

اضافه خواهد شد.

مدیرعامل شرکت نمایشــگاه بین المللی اصفهان گفت که  بیش از یک هزار 
میلیارد تومان اعتبار برای توسعه و راه اندازی فاز دوم این نمایشگاه مورد نیاز 
است. کلیه معابر و زیرساخت های نمایشــگاه تکمیل و در یک سال گذشته 
بیش از یک صدهزار مترمربع به فضای معابر این نمایشگاه افزوده شده است.

یکی دیگر از چالش های نمایشــگاه، بحث »پارکینگ« اســت که طحانیان 
این خبر را داد که ظرفیت پارکینگ نمایشگاه از 1200 دستگاه خودرو به حدود 
4000 دستگاه افزایش یافته  و در شــرایط اضطراری تا حدود 5000 دستگاه را 

هم پوشش می دهد.
طحانیان در خصوص آمار بازدیدکنندگان از نمایشگاه اصفهان از ابتدای سال 
تا کنون هم گفت که بیش از 140 هزار نفر از نمایشگاه اصفهان بازدید کردند و 
همچنین بیش از 4 کشور غرفه دار و 10 کشور بازدیدکننده از سراسر جهان نیز 

در نمایشگاه اصفهان حضور یافتند. 
مسائل زیست محیطی یکی از مهم ترین دغدغه های اصحاب رسانه اصفهان 
اســت. طحانیان تأکید کرد که برای او هم مهم اســت و یکی از رسالت های 
نمایشگاه نگاه به مسائل زیست محیطی و پایداری آن و توسعه درختکاری و 
فضای سبز است که به همین منظور به دنبال سازه های چند بار مصرف برای 

ساخت غرفه های نمایشگاه هستند.
مدیر عامل شرکت نمایشگاه بین المللی اســتان اصفهان در ادامه با اشاره به 
اینکه مزیت های بازدیدکنندگان نصیب صنایع استان می شود، اضافه کرد: ما 
در نمایشگاه بســتر گفتگو و بازدید را فراهم می کنیم تا به اقتصاد کشور و به 
ویژه استان اصفهان کمک کنیم تا شاهد بالندگی بیشتر این مرز و بوم باشیم.

طحانیان در پاسخ به سئوالی درباره تأمین برق نمایشگاه اصفهان هم گفت: 

در سال گذشته دو ژنراتور برق خریداری شد که در اوایل سال جاری در مدار 
قرار گرفتند و تنها سایت نمایشگاهی کشــور که مشکل برق ندارد نمایشگاه 
اصفهان اســت. برای احداث پنل های خورشیدی فراخوان منتشر کردیم که 

امیدواریم به زودی در این زمینه کاملًا خودکفا شویم.
طحانیان با بیان اینکه بیش از30 سایت نمایشــگاهی در کشور وجود دارد، 
توضیح داد: بزرگ ترین سایت های نمایشگاهی در پنج کلان شهر تهران، تبریز، 
مشهد، اصفهان و شیراز واقع شده است. جایگاه نمایشگاه اصفهان از لحاظ 

به روزبودن و زیرساخت ها پس از جایگاه تهران قرار می گیرد.
او توضیح داد: شرکت نمایشگاه اصفهان در سال های فعالیت خود به تدریج 
از زیرساخت های سخت افزاری و رقابتی مطلوبی برخوردار شد. این شرکت 
در نظر دارد همسو با توسعه فیزیکی و تکمیل فازها تعریف شود و براساس 
طرح های جدیدی که در دســتور کار دارد، بهره وری از این زیرساخت ها را به 
حداکثر برساند. مدیرعامل شرکت نمایشگاه بین المللی اصفهان یادآور شد: 
امروزه یکی از استانداردترین سایت های نمایشگاهی کشور در اصفهان است 
و باید چابک سازی، کارآمدی و تحولات راهبردی این مجموعه نیز در دستور 
کار قرار بگیرد. تعهد به انجام این کار جزو مأموریت های تازه شرکت نمایشگاه 

بین المللی اصفهان است.

به سوی نمایشگاه های تقاضا محور حرکت می کنیم
در راســتای تکمیل صحبت های طحانیان مبنی بر حرکت به ســمت برگزاری 
نمایشگاه های تقاضامحور، محمد گیوی، معاون امور نمایشگاه ها و برنامه ریزی 
و توسعه بازار نمایشگاه بین المللی اصفهان هم گفت که علاوه بر کمیت تلاش می 
کنند تا به »کیفیت« هم توجه کنند و رویکردهای خود را به سمت نمایشگاه های 
»تقاضامحور« ببرند. تقاضا و نیازهایی که صنایع مختلف دارند و نیازهای صنایع 
و شرکت ها به شرکت های دانش بنیان و صاحب فناوری های نوین در نمایشگاه 
عرضه شود. گیوی اضافه کرد: در راســتای برگزاری نمایشگاه های تقاضامحور، 
تعامل خوبی با شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان، انجمن شرکت های دانش 
بنیان اســتان و کشــور و معاونت علمی و فناوری برقرار کردیم تا در آینده این 
تعاملات و برنامه ها به نتایج خوبی منجر شــود و در جلسات هم اندیشی این 
نگرش را مطرح کردیم تا فرهنگ سازی شود و مجریان نمایشگاه این رویکرد را 
دنبال کنند تا با برگزاری نمایشگاه ها مسائل اقتصادی و کسب و کارها حل شود.

مدیر منطقه 7 شهرداری اصفهان در نشست خبری مطرح کرد:

شهرک ولی عصر؛ شبه حَصه ای که دیده نمی شود
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مشکلات شهرک؛ از اتوبوس تا اتباع
سلطان آقایی در پاسخ به سئوال خبرنگار »زاینده رود« درخصوص بزرگ ترین مشکل کنونی مدیران شهرداری منطقه 7 و پرچالش ترین محله این منطقه 
هم گفت: بزرگ ترین مشکل ما در حال حاضر در بحث اراضی و آزادسازی هاست؛ زمین هایی که چندین مالک دارند و ما دست روی هرکدام می گذاریم، 

صدای چندنفر درمی آید! 
پرچالش ترین محله ما هم شهرک »ولی عصر« است که به نوعی تنه به »حصه« می زند اما همه نگاه ها به حصه معطوف شده است در حالی که ما در این 
منطقه مشکلات فراوانی داریم؛ از کمبود شدید اتوبوس تا مشکل اتباع و مهاجرینی که روز به روز بیشتر می شوند و حضور پررنگی در این بخش از شهر دارند. 
ضمن اینکه عموم مردم در این منطقه خودروی شخصی ندارند و باید با وسایل حمل و نقل عمومی تردد کنند اما در بحث اتوبوس با کمبود مواجه هستیم و 
مشکلات و آسیب های اجتماعی هم هست که باید موردتوجه قرار بگیرد. کار به جایی رسیده که برخی دانش آموزان اتباع که در مدارس محلات دیگر ثبت 

نام نمی شوند در مدارس شهرک ولی عصر ثبت نام می شوند و به طورکلی اصفهانی در این منطقه خیلی کم داریم!

مدیرعامل شرکت نمایشگاه بین المللی اصفهان در نشست خبری با اصحاب رسانه تأکید کرد:

نیاز کشور و نشاط جامعه را در برگزاری نمایشگاه مدنظر قرار می دهیم

ایجاد و راه اندازی شهرک های صنعتی تخصصی در استان بر اساس مزیت های 
منطقه ای در اولویت برنامه های این شرکت قرار دارد.

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی اصفهان به مناسبت 21 مرداد »روز ملی 
حمایت از صنایع کوچک« گفت: راه اندازی شــهرک های صنعتی تخصصی از 
جمله پوشــاک، فرآوری مواد معدنی و صنایع غذایی و دارویی در این استان 
در حال پیگیری است. رسول ســواری افزود: با توجه به وجود منابع معدنی 
غنی در نایین در تلاش برای احداث شــهرک صنعتی فــرآوری مواد معدنی 
در این شهرستان هستیم که علاوه بر اســتفاده از ظرفیت مواد اولیه موجود از 

خام فروشی نیز جلوگیری شود.

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی اصفهان با اشاره به اینکه ظرفیت های 
خوبی در زمینه پوشاک و نساجی در اســتان وجود دارد، گفت: در صدد ایجاد 
شهرک پوشاک در استان اصفهان هســتیم. سواری ادامه داد: موضوع ایجاد 
شهرک »شــیمی پارک« در شــهرضا که ظرفیت خوبی در این زمینه دارد نیز 
پیگیری شده است. وی با اشاره به اینکه استان اصفهان از مزیت های خوبی 
در بخش سنگ، آجر، گلاب، گیاهان دارویی و فرش ماشینی برخوردار است، 
گفت: با راه اندازی شهرک های صنعتی، مسئله تخصیص زمین به واحد های 
تولیدی و صنعتی فعال و سرمایه گذاران برطرف خواهد شد. مدیرعامل شرکت 
شهرک های صنعتی اصفهان خاطرنشــان کرد: حلقه های مفقوده در زنجیره 
تولید برخی از بخش ها وجود دارد که باید شناسایی شــود و بتوان با رویکرد 
علمی و دانش بنیان، این زنجیره ها را تکمیل کرد. وی افزود: اینگونه موارد در 
طرح های شهرک های صنعتی اصفهان، مورد توجه قرار گرفته و اولویت بخشی 
شده است. سواری با بیان اینکه در حوزه زیرســاختی نیز به دنبال راه اندازی 
شــهرک های تخصصی هســتیم، ادامه داد: می توان از ظرفیت های صنفی و 
کارگاهی موجود در شهرک های صنعتی برای فعالیت هدفمند، هدایت علمی و 
ایجاد شهرک های تخصصی بهره گرفت. 80 شهرک صنعتی مُصوب در اصفهان 
وجود دارد که از این تعداد 75 شهرک عملیاتی شده و در حال واگذاری است.

تاکنون 50 درصد از شــهرک های صنعتی این اســتان به ظرفیت نهایی خود 
رسیده اند و هم اینک بیش از 170 هزار نفر در شهرک ها و نواحی صنعتی مُصوب 

و فعال استان اصفهان مشغول کار هستند.

مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان گفت: در راستای تثبیت مالکیت اراضی 
دولتی استان، در چهارماه ابتدای سال جاری 630 فقره سند تک برگ اراضی 

دولتی اخذ و اسناد دفترچه ای به تک برگ تبدیل شد. 
به گزارش »مهر«، علیرضا قاری قرآن اظهار کرد: اخذ اسناد تک برگی و تبدیل 
اسناد دفترچه ای اراضی دولتی در سطح استان اصفهان به اسناد تک برگ یکی 
از اولویت های کاری این اداره کل است. وی افزود: اجرای قانون جامع حدنگار 
موسوم به )کاداستر( گامی مهم برای پیشگیری از وقوع پدیده زمین خواری 
به شــمار می رود و دسترســی به اطلاعات زمین های ملی را آســان می کند. 
مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان با بیان اینکه اجرای کاداستر و سند دار 
شدن اراضی، بروز اختلافات و دعاوی بین مردم و دستگاه های دولتی را رفع 
می کند، گفت: در این راستا امسال تا کنون با توجه به تلاش های به عمل آمده، 
630فقره سند تک برگ برای اراضی ملی استان اصفهان به نام دولت جمهوری 
اسلامی ایران به نمایندگی سازمان ملی زمین و مسکن اخذ و همچنین اسناد 
دفترچه ای به تک برگی تبدیل شــده اســت. قاری قرآن ادامه داد: افزایش 
ضریب حفاظتی، کاهش عوامل تخریب و جلوگیری از تجاوز و تعدی به اراضی 
ملی، دسترسی آسان به اطلاعات مالکیت دولت و همه مالکان املاک از نظر 
محل و موقعیت آن، به روزرسانی اطلاعات نقشه ها و کاهش اختلافات حقوقی 

مردم را می توان بخشــی از اهداف مهم اجرای این قانــون عنوان کرد. وی در 
خصوص دیگر اقدامات در حوزه اراضی به اخذ اسناد اراضی ملی و موات داخل 
محدوده و حریم به مساحت افزون بر 2 هزار و 700 هکتار اشاره کرد و گفت: در 
زمینه فرآوری و مستعدسازی، صورت مجلس تفکیکی برای تعداد 120 قطعه 
زمین و صورت مجلس تفکیکی در طبقات برای 60 واحد در چهار ماهه ابتدای 

سال جاری اخذ شده است.

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی اصفهان مطرح کرد؛
اولویت راه اندازی شهرک های صنعتی تخصصی در اصفهان

طی 4 ماه سال جاری؛
۶۳۰ فقره سند تک برگ برای اراضی دولتی استان اصفهان صادر شد
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